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„Szprychy” na start
Polkowiczanie ponownie mogą korzystać z systemu Polkowickiego Roweru Miej-
skiego „Szprychy”. Do dyspozycji amatorów ekologicznego i zdrowego transpor-
tu jest 100 rowerów, w tym 10 z fotelikami dla maluszków. O dwie powiększyła 
się liczba rowerowych stacji.

Tegoroczna odsłona polkowickiej 
„Szprychy” wita nas nowymi rowe-
rami i dwoma dodatkowymi stacjami 
– przy ul. Legnickiej oraz przy zbiegu 
ulic Przemkowskiej i  Jaskrowej na  
Polkowicach Dolnych. Pozostałe sta-
cje znajdują się w tych samych lokali-
zacjach co w roku ubiegłym. W sumie 
do dyspozycji rowerzystów są teraz 24 
stacje.
Co ważne, aby skorzystać z roweru 
miejskiego w Polkowicach, potrzebna 
jest ta sama aplikacja co w latach ubie-
głych, czyli Roovee, bowiem dostawcą 
systemu są – jak poprzednio – konsor-
cja Orange oraz Roovee. Regulamin 

korzystania ze „Szprych” także nie 
uległ zasadniczym zmianom.
– Za pomocą tej samej aplikacji co 
do tej pory odblokowujemy dostępny 
rower i poruszamy się nim bezpłatnie 
przez pierwszych piętnaście minut. Po 
upływie tego czasu naliczana będzie 
opłata w wysokości 10 groszy za każ-
dą minutę. Konkretne zasady można 
znaleźć na tablicy informacyjnej przy 
każdej ze stacji – informuje Mariusz 
Kardynał, główny specjalista ds. trans-
portu w UG Polkowice.
Także same rowery swoim kształtem, 
wielkością i oznaczeniami różniłą się 
od tych z poprzedniej edycji. System 

Polkowickiego Roweru Miejskiego bę-
dzie dostępny do końca października.
– Serdecznie zachęcam do korzystania 
z roweru miejskiego jako alternatyw-
nej, ekologicznej i prozdrowotnej for-
my transportu miejskiego – mówi Łu-
kasz Puźniecki, burmistrz Polkowic.
– Dzięki ograniczeniu korzystania 
z samochodów i podróżowaniu elek-
trycznymi autobusami miejskimi 
czy rowerem, przyczyniamy się do 
poprawy jakości powietrza, którym 
oddychamy, czynimy Polkowice 
jeszcze bardziej zielonym i zdrowym 
miejscem do mieszkania – dodaje.
Rower miejski cieszy się niesłabnącym 

powodzeniem u polkowiczan od chwili 
jego inauguracji w 2019 roku. Tylko 
w 2020 z powodu pandemii „Szpry-
chy” nie wystartowały.
W sumie w latach 2019-2021 polkowi-
czanie przejechali rowerem miejskim 

blisko 96,5 tys. km, poświęcając na to 
prawie 13 tys. godzin. System opera-
tora zanotował w tym czasie prawie 41 
tys. przejazdów.

Roman Tomczak
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Rower miejski  gośc i  
w Polkowicach już trzeci se-
zon. W tym roku rozbudo-
waliśmy „Szprychy” o kolej-
ne stacje. Warto podkreślić, 
że gmina umożliwia polkowi-
czanom poruszanie się przy-
jaznymi środowisku środka-
mi transportu, od elektrycz-
nych autobusów po rower 
miejski właśnie. Ta ostatnia 
opcja jest świetnym sposo-
bem do podróżowania po 
mieście, a statystyki pokazu-
ją, że polkowiczanie polubili 
„Szprychy”.

Krzysztof 
Kaczanowski

DYREKTOR WYDZIAŁU  
PROMOCJI, TURYSTYKI  

I KOMUNIKACJI SPOŁECZNEJ
W URZĘDZIE GMINY POLKOWICE
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„Bezpiecznie na szychtę” coraz bliżej
Niedługo polkowiczanie pojadą zupełnie nową ulicą Dąbrowskiego. Droga z Polkowic do kopalni „Rudna Główna” i dalej do drogi wo-
jewódzkiej nr 331 będzie bezpieczna i komfortowa. Środki na ten cel, prawie 23 mln zł, pozyskaliśmy z Rządowego Funduszu Polski Ład.

Przed budynkiem Związku Gmin 
Zagłębia Miedziowego odbyło się 
spotkanie samorządowców z Krzysz-
tofem Kubowem, szefem gabinetu 
politycznego premiera. Minister 
Kubów przywiózł ze sobą promesy 
na środki pochodzące z  Polskiego 
Ładu, przeznaczone na inwestycje 
w gminach powiatu polkowickiego.  
- Dzięki tym środkom małe oj-
czyzny będą mogły realizować 
kolejne inwestycje - mówi Krzysz-
tof Kubów sekretarz stanu, szef  
Gabinetu Politycznego Prezesa Rady 
Ministrów.
Dla gminy Polkowice to kwota 22 
mln 800 tys. zł. Za te pieniądze zo-
stanie wyremontowany odcinek ulicy 
Dąbrowskiego.

-To bardzo ruchliwy odcinek, skupia-
jący na sobie całe natężenie pojazdów 
zmierzających do i z kopalni. Dlatego 
remont tego odcinka ujęliśmy w na-
szym gminnym programie „Bez-
piecznie na szychtę” – mówi Łukasz 
Puźniecki.
W ramach tej inwestycji powstanie 
nie tylko zupełnie nowa nawierzch-
nia, spełniająca najwyższe standardy 
jakości, ale także oświetlenie uliczne, 
ścieżka rowerowa oraz miejsca posto-
jowe dla samochodów.
Prace projektowe w tym zakresie są 
na bardzo zaawansowanym pozio-
mie, dlatego należy się spodziewać, że 
w najbliższym czasie zostanie ogłoszo-
ny przetarg na tę inwestycję.
Gmina Polkowice po raz drugi 

pozyskała na wydatki inwestycyjne 
środki z Polskiego Ładu. Jesienią ubie-
głego roku, w pierwszej edycji rządo-
wego funduszu, do gminnego budżetu 
trafiło 18 mln zł. W sumie, od począt-
ku tej kadencji, polkowicki samorząd 
pozyskał z zewnątrz ponad 122 mln zł.
– To jest kwota, która cieszy i która jest 
zupełnym rekordem, nie tylko w skali 
naszej gminy – podkreśla burmistrz 
Puźniecki.
Wraz z Polkowicami środki z Rządo-
wego Funduszu Polski Ład otrzymały: 
Związek Gmin Zagłębia Miedziowe-
go, Powiat Polkowicki, Gaworzyce, 
Radwanice, Chocianów, Przemków 
oraz Grębocice.

Roman Tomczak

Za te środki prze-
budujemy tę 
część ulicy Dą-
browskiego, któ-
ra prowadzi od 
Ronda Niepodle-
głości do Zakła-
dów Górniczych 
„Rudna”, a  na-
stępnie wpina się 
w  drogę woje-
wódzką  331.

Dzięki tym środ-
kom małe ojczy-
zny będą mogły 
realizować ko-
lejne inwestycje, 
łącznie to prawie 
110 milionów 
złotych w inwe-
stycjach dla sa-
morządów po-
wiatu polkowic-
kiego. Niezmier-
nie się z tego cie-
szę, bo budujemy 
silne Zagłębie 
Miedziowe, a to 
jest kolejny krok 
do tego, aby ten 
rozwój był jesz-
cze bardziej dy-
namiczny.

Łukasz 
Puźniecki

BURMISTRZ POLKOWIC

Krzysztof 
Kubów

SEKRETARZ STANU, SZEF  
GABINETU POLITYCZNEGO 
PREZESA RADY MINISTRÓW
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Podsumowali czas covidu
– Jako samorząd i jako społeczeństwo daliśmy dowód solidarnej współpracy i odpowiedzialności. Szkoda jednak, że skutki pandemii były tak bardzo bo-
lesne dla wielu z nas – powiedział burmistrz Polkowic podczas spotkania z szefami jednostek i służb zaangażowanych w zwalczanie skutków COVID-19.

Od chwili ogłoszenia pandemii do jej 
oficjalnego odwołania, setki pracowni-
ków gminnych jednostek, służb mundu-
rowych, firm i zakładów pracy z terenu 
naszej gminy oraz niezliczona liczba 
wolontariuszy walczyły ramię w ramię 
o zdrowie i życie innych. 
Aby podsumować miniony, trudny dla 
nas wszystkich okres, oraz aby podzię-
kować za zaangażowanie i trud podjęty 
w ramach walki z COVID-19, w siedzi-
bie polkowickiego magistratu z przed-
stawicielami służb i jednostek gminnych 
spotkali się Łukasz Puźniecki, burmistrz 
Polkowic, oraz Ewa Kowalik, zastępca 
burmistrza ds. społecznych. 
– Nie ukrywam, że czas pandemiczny 
był wielkim wyzwaniem dla gminy, dla 
jednostek gminnych i dla mieszkańców. 
Dlatego za państwa pośrednictwem 
chciałbym złożyć pracownikom pod-
ległych wam instytucji serdecznie po-
dziękowania za zaangażowanie i ciężką 

pracą – powiedział burmistrz Polkowic 
Łukasz Puźniecki.
Wśród zaproszonych gości byli m.in. 
Beata Puławska, szefowa Ośrodka 
Pomocy Społecznej, st. bryg. Sylwester 
Jatczak, komendant powiatowy PSP, 
czy Paweł Gambal, prezes PCUZ.
– Przyznam, że nasze działania podczas 
covidu były czasami nawet wykraczające 
poza narzucone nam zadania – Sylwe-
ster Jatczak – Nasz zakres obowiązków 
znacznie się poszerzył, ale dzięki bardzo 
dobrej współpracy z samorządem i inny-
mi podmiotami, wszystko układało się 
jak należy – zaznacza.
Swoimi doświadczeniami czasu pan-
demii podzielił się także m.in. prezes 
polkowickiej przychodni.
– Ten czas był dla nas szczególnie trud-
ny. Dla Polkowickiego Centrum Usług 
Zdrowotnych i  jego kadry oznaczał 
wytężoną pracę na najwyższych obro-
tach i to przez wiele miesięcy. Po tym 

okresie wiemy jednak, na jak wiele nas 
stać. Wiemy, że każdy może liczyć na 
drugą osobę. Bez tej solidarności nie 

dalibyśmy rady – powiedział prezes 
PCUZ Paweł Gambal. 
W trakcie pandemii prężnie działało 

Polkowickie Centrum Wolontariatu, 
które pomagało osobom w  izolacji 
dostarczając posiłki, szyto masecz-
ki i odzież ochronną, produkowano 
przyłbice. 
– Serca polkowiczan są naprawdę gorą-
ce i otwarte. Do pomocy bezinteresow-
nie zgłaszało się bardzo dużo osób, za-
równo starszych, jak i młodych. Daliśmy 
dowód wielkiej solidarności – uważa 
Bogusław Godlewski, dyrketor Cen-
trum Kultury, w ramach którego działa 
Polkowickie Centrum Wolontariatu.
Obecni na spotkaniu szefowie służb 
otrzymali z rąk burmistrza Polkowic 
uroczyste listy z podziękowaniami za 
„zaangażowanie, profesjonalizm oraz 
dyspozycyjność, które były podporą 
gminnych działań antycovidowych 
i źródłem wspólnego sukcesu”.

Roman Tomczak

Wybraliśmy zarządy osiedli
W nowej formule przeprowadzono wybory do zarządów osiedli. Kandydować mógł każdy mieszkaniec danego obszaru. Wybory były 
tajne, a przewodniczących poszczególnych zarządów wybierali bezpośrednio mieszkańcy.

Rady osiedli działają na terenie Polko-
wic od 2014 roku. Do niedawna funk-
cjonowało dziesięć takich rad. W ich 
skład wchodziło po 15 członków, któ-
rzy byli wybierani przez mieszkańców 
osiedli w głosowaniu jawnym. Rada 
wybierała spośród siebie przewodni-
czącego. Radni za swoją działalność 
pobierali diety. Ich wysokość rocznie 
w sumie wynosiła około 210 tysięcy 
złotych. 

Wielu mieszkańców sugerowało, że 
nastał czas na wprowadzenie zmian. 
Opracowano nowy projekt statutów 
osiedli. Reforma zakładała, że orga-
nem uchwałodawczym będzie Ogólne 
Zebranie Mieszkańców (dotychczas 

tę rolę pełniła rada osiedla), a orga-
nem wykonawczym - zarząd osiedla, 
składający się z pięciu osób. Zarząd 
osiedla ma być wybierany bezpośred-
nio przez mieszkańców w wyborach 
tajnych. 

Istotnym elementem proponowanych 
zmian było również połączenie kilku 
osiedli: Polanki z częścią osiedla Sta-
szica, osiedla Dąbrowskiego z Hubala 
i pozostałą częścią Staszica, a osiedla 
Centrum ze Starym Miastem. Mają 
one podobny układ osadniczy, stosun-
kowo niewielką liczbę mieszkańców 
i wspólne dla wszystkich kwestie do 
rozwiązania. Poza tym, w przeciągu 
minionych lat współpracowały one ze 

sobą, m.in. poprzez wspólnie organi-
zowane wydarzenia. W efekcie propo-
nowanych zmian znacznemu zmniej-
szeniu ulegnie kwota wypłacanych 
diet – aż czterokrotnie, w sumie do 
wysokości 58 tys. zł rocznie. Zarządy 
osiedli mają być organem doradczym 
burmistrza i rady miejskiej.

Proponowane zmiany poddano kon-
sultacjom społecznym. Projekt został 
przedstawiony radzie miejskiej do 
zaakceptowania w formie uchwały. 
Podczas sesji 2 czerwca 2020 roku 
radni  przyjęli proponowaną reformę.

W związku z pandemią, przeprowa-
dzenie wyborów było możliwe dopiero 
w tym roku - od 30 maja do 7 czerwca. 
Należy podkreślić, że w odróżnieniu 
od poprzednich elekcji przewodniczą-
cych nie wybierali członkowie zarzą-
dów spośród siebie. Tym razem, o tym 
kto będzie szefem każdego zarządu, 
decydować mogli wszyscy mieszkańcy 
osiedla uprawnieni do głosowania. 

- To sukces demokracji samorządowej 
– mówi Łukasz Puźniecki burmistrz 
Polkowic. – Cieszę się bardzo, przede 
wszystkim z wysokiej frekwencji. Są 
osiedla, które wykazują się szczególną 

aktywnością w tej kwestii. Życzę so-
bie i wszystkim członkom nowo wy-
branych zarządów osiedli dobrej, 
wspólnej pracy na rzecz lokalnej spo-
łeczności i podejmowania trafnych 
inicjatyw. Zapewniam, że z mojej 
strony ta współpraca będzie bardzo 
dobra – dodaje.

Frekwencja w wyborach była wysoka. 
Świadczy to o tym, że mieszkańcy za-
akceptowali nowy system wybierania 
zarządów osiedli i postanowili ak-
tywnie włączyć się w życie lokalnych 
społeczności. 

- Od zarządu osiedla oczekuję duże-
go zaangażowania – mówi Jarosław 
Bednarek, mieszkaniec osiedla Cen-
trum-Stare Miasto. - Cieszę się, że 
istnieje coś takiego jak zarząd osiedla, 
fajna instytucja. Myślę, że dzięki tym 
ludziom, których tutaj wybierzemy 
będzie się działo dużo dobrego.

- Myślę, że takie wybory oddolne są 
bardzo potrzebne - mówi Rafał Ślufar-
ski, mieszkaniec Polkowic Dolnych. – 
Sądzę, że w naszej lokalnej społeczno-
ści potrzebni są ludzie, którzy doradzą 
radnemu, pomogą mu coś zrobić, po-
dejdą razem z nim do mieszkańców. 

Przecież my się tutaj znamy i możemy 
wszyscy to dużo lepiej zrobić.

– Poprzednie wybory nie były w mojej 
opinii przeprowadzone odpowiednio. 
Teraz każdy otrzymuje kartę do gło-
sowania i oddaje głos indywidualnie 
– mówił podczas wyborów mieszka-
niec Starego Miasta. – W poprzedniej 
edycji podnosiło się rękę po usłysze-
niu nazwiska wybranego kandydata. 
Wtedy to głosowanie nie jest takie, jak 
powinno być, bo jest się skazanym na 
zdanie i opinię innych. Na szczęście 
w tym roku jest inaczej niż kilka lat 
temu, więc mam nadzieję, że wszyst-
ko przebiegnie pomyślnie i uczciwie.

– Mieszkam na osiedlu Centrum. 
To osiedle ma to do siebie, że jest tu 
ładnie, wszędzie jest blisko. Jednak 
zawsze jest coś do zmiany – mówiła 
podczas pierwszego dnia wyborów 
mieszkanka osiedla. – Są to pierwsze 
wybory, w jakich głosuję. Kilka tygo-
dni temu zobaczyłam plakaty i zachę-
ciły mnie do przyjścia.

Dariusz Szymacha
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Osiedle Sienkiewicza 
zyskuje nowy blask 
Rozpoczęła się rewitalizacja bloku przy ulicy 
11 Lutego 27-33. Budynek zostanie pomalo-
wany zgodnie z kolorystyką przewidzianą dla 
tego rejonu miasta, czyli pojawią się żółte ak-
centy. 

- Remont został ujęty w budże-
cie gminy na ten rok - infor-
muje radny Grzegorz Ryłko. – 
Prace mają potrwać do końca 
listopada. Nie jest to ostatni 
budynek na tym osiedlu, któ-
ry w  najbliższych latach zo-
stanie objęty rewitalizacją lub 
termomodernizacją– dodaje. 
- W ramach rewitalizacji ma-
lujemy budynki, uzupełniamy 
ubytki w elewacji, wymieniamy 
rynny, pasy podrynnowe, rury 
spustowe – wymienia Krzysz-
tof Nester, prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Cuprum”. – 
Blok przy ulicy 11 Lutego 27-
33 to najdłuższy budynek na 
tej ulicy. Zostanie pomalowany 
zgodnie z kolorystyką przewi-
dzianą dla tego osiedla. Zyska 
nowy blask – dodaje. 
Rewitalizacja budynków miesz-
kalnych zarządzanych przez 

spółdzielnię mieszkaniową 
w  połowie finansowana jest 
z budżetu gminy Polkowice. 
Zagospodarowane też zostały 
tereny między blokami przy ul. 
Wołodyjowskiego 1-11. Są set-
ki nowych nasadzeń, parkingi 
rowerowe, nowe chodniki, ław-
ki i placyki rekreacyjne. 
- Tereny te cieszą mieszkańców, 
którzy przesiadują na ławkach, 
podziwiają zieleń - mówi Grze-
gorz Ryłko, radny miejski, któ-
ry podczas ustalania budżetu 
gminy wnioskował o wykona-
nie prac w  tej części osiedla 
Sienkiewicza. – Są placyki re-
kreacyjne, ciągi piesze łączące 
klatki i około trzystu metrów 
kostki kwadratowej. Nasadzo-
no około tysiąca nowych roślin, 
między innymi, hortensje, ber-
berysy, tawuły, cisy i wiśnię ja-
pońską – wymienia radny.  

Koszt inwestycji, wraz z pielę-
gnacją, wynosi około 280 tys. 
zł. z czego 80 tys. zł pochodzi 
ze środków zewnętrznych, tj. 
funduszy zielono-niebieskich. 
- Bardzo się cieszę, że ta część 
osiedla w końcu doczekała się 
zagospodarowania – mówi 
Łukasz Puźniecki, burmistrz 
Polkowic. – Dzięki temu teren 
ten jest jeszcze bardziej przyja-
zny dla mieszkańców – dodaje. 
Zagospodarowanie terenu przy 
ul. Wołodyjowskiego 1-11 to 
jedno z sześciu zadań, które 
gmina Polkowice realizuje 
z dofinansowaniem z funduszy 
europejskich. Mieści się ono 
w projekcie „Zielono-niebieska 
infrastruktura w Polkowicach”. 
Na wszystkie zadania gmina 
pozyska w ciągu roku ponad 
cztery miliony złotych. 

DoL

Znaleźli najlepsze rozwiązanie
Będzie się mniej kurzyło, a działkowcy i właściciele posesji przy ul. 
Babisza będą mogli w spokoju relaksować się na świeżym powie-
trzu. Salomonowe rozwiązanie, a więc zamknięcie drogi dla ruchu, 
zyskało aprobatę wszystkich zgromadzonych podczas konsultacji 
społecznych.

Było to drugie spotkanie 
w  sprawie zmian organiza-
cji ruchu na ulicy Babisza, 
a  pierwsze – oficjalnie zor-
ganizowane jako konsultacje 
społeczne. Te zakończyły się 
po około dwóch minutach, po-
nieważ propozycję zamknięcia 
drogi dla ruchu z dwóch stron, 
mieszkańcy przyjęli jednogło-
śnie i bez dłuższej dyskusji.
– To duża satysfakcja, że od-
powiedzieliśmy na potrzeby 
mieszkańców. Tym bardziej, 
że takich spotkań w  sumie 
odbyliśmy dwa. Bardzo mnie 
to cieszy, że pomysł został za-
akceptowany przez aklamację 
– mówi Sebastian Sypko, wice-
burmistrz ds. gospodarczych, 
który wyszedł z taką inicjatywą 
do mieszkańców.
– To jest najlepsze rozwią-
zanie. Teraz jestem pierwszy 
raz naprawdę bardzo zado-
wolony z  rozmów – mówi 
Jerzy Czerwonka, właściciel 
warsztatu przy ul. Babisza. – 
To, że władze gminy chcą roz-
mawiać z mieszkańcami jest 
najważniejsze.
– Na ten czas jestem bardzo 
zadowolona z tego rozwiąza-
nia. Dopóki nie zrobią ronda. 
Wówczas zobaczymy, co się 
będzie działo. Zawsze warto 
rozmawiać. Warto przyjść, do-
wiedzieć się na bieżąco – po-
twierdza działkowiczka Gizela 
Wójcik.
Problem był faktycznie duży. 
Pojawił się, kiedy rozpoczęła się 
budowa ronda na skrzyżowaniu 

ulic Kopalnianej i Działkowej. 
Kierowcy aut osobowych, ale 
i ciężarowych, zamiast korzy-
stać z wyznaczonego objazdu, 
skracali sobie drogę, pędząc 
szutrową ulicą Babisza.
– Największą uciążliwością jest 
ten kurz. Ludzie nie przestrze-
gają zasad ani znaków i jeżdżą 
jak na jakimś rajdzie. A  my 
akurat mamy działkę przy sa-
mej drodze – mówi pani Gizela. 
– Wszystko zakurzone, kwiaty, 
owoce…
– Strach było wnuczka wypu-
ścić, bo ten tłuczeń odpryski-
wał. Mógł mu jeszcze krzyw-
dę zrobić – opowiadał jeden 
z uczestników konsultacji.
Władze gminy próbowały 
różnych rozwiązań, aby jak 
najszybciej odpowiedzieć na 
potrzeby polkowiczan.
– Najpierw postawiliśmy znaki 
ograniczające prędkość. Mieli-
śmy też pomysł wprowadzenia 
ulicy jednokierunkowej. Nie-
stety, aby wymóc na kierow-
cach respektowanie znaków 
drogowych policja musiałaby 
całodobowo patrolować to 
miejsce i weryfikować prawi-
dłowość przestrzegania tych 
znaków – tłumaczy wicebur-
mistrz Sypko.
Ostatecznie zdecydowano się 
na zamknięcie drogi dla ru-
chu. Organizacja będzie wpro-
wadzona zgodnie z powyższą 
mapką, a więc na wysokości 
warsztatu powstaną słupki, 
a wcześniej – zaraz za stacją 
paliw – kierowcy zobaczą znak 

informujący o tym, że ulica jest 
„ ślepa”. Od strony ulicy Dział-
kowej natomiast ten sam znak 
zostanie umieszczony zaraz za 
parkingiem przy ogródkach 
działkowych. Wjazd na ulicę 
Babisza nadal będą mieć dział-
kowcy oraz właściciele znajdu-
jących się przy niej posesji.
Nowej organizacji ruchu na-
leży spodziewać się w połowie 
czerwca.
Planowo droga będzie za-
mknięta do października tego 
roku, a więc do momentu wy-
budowania ronda na skrzy-
żowaniu ulic Kopalnianej 
i Działkowej. Potem ponownie 
kwestia organizacji ruchu na 
ulicy Babisza zostanie poddana 
pod dyskusję.
– Mam warsztat przy tej dro-
dze. Będę bardzo zadowolony, 
jak taka organizacja ruchu już 
pozostanie. Nawet jak powsta-
nie asfalt, to na tej drodze musi 
być duże ograniczenie prędko-
ści, ale jestem pewien, że o tym 
będziemy jeszcze rozmawiać – 
dodaje Jerzy Czerwonka.
Przypomnijmy, że zgodnie 
z  planem przygotowanym 
przez burmistrza Polkowic 
Łukasza Puźnieckiego, gmina 
zamierza na ulicy Babisza wy-
budować drogę utwardzoną. 
Obecnie przygotowywana jest 
dokumentacja techniczna. 

Edyta Drzymała
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Dołożyłem wszelkich sta-
rań, aby kolejny blok 
mieszkalny na osiedlu 
Sienkiewicza został objęty 
rewitalizacją. Cieszę się, 
że chociaż w jakimś stop-
niu mogę przyczynić się 
do zmian na najstarszym 
osiedlu w Polkowicach, by 
stawało się ono ładniejsze 
i bardziej przytulne dla je-
go mieszkańców.

Grzegorz Ryłko
RADNY RADY MIEJSKIEJ 

W POLKOWICACH

AKTUALNOŚCI
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Gambal: Wychodzimy bliżej ludzi

Przez cały czerwiec w sołectwach gminy Polkowice odbywają się Białe Soboty. Mieszkańcy mogą w specjalnym autobusie skorzystać z po-
rad lekarskich, badań profilaktycznych czy zapisać się na programy zdrowotne. Ruszyła też druga edycja programu odWAGA -w  tym roku 
jako akredytowana poradnia leczenia nadwagi i otyłości. O tym, jak Polkowickie Centrum Usług Zdrowotnych otwiera się dla pacjentów 
po okresie pandemii, z szefem przychodni Pawłem Gambalem rozmawia Edyta Drzymała.

W gminie Polkowice ruszyły Białe 
Soboty. Dlaczego je organizu-
jecie, do kogo są skierowane?

Wracamy do normalności po okresie, w którym 
kontakt bezpośredni był utrudniony. Wszystko 
po to, żeby ułatwić dostęp do opieki medycznej. 
Wychodzimy bliżej ludzi, a szczególnie chcemy 
pomóc tym, którzy mają problem z dotarciem 
do przychodni. Teraz nasz personel medyczny 
objeżdża okoliczne miejscowości gminy Polko-
wice. Dzięki uprzejmości ZKM-u, jeździmy do 
mieszkańców autobusem z miejskiego taboru. 
W ten sposób, właściwie na własnym podwórku, 
można skorzystać z opieki medycznej. Zachęca-
my wszystkich do skorzystania z Białych Sobót.

Z jakiej oferty PCUZ można sko-
rzystać podczas Białej Soboty?

Proponujemy szeroki wachlarz usług. Można 
skorzystać z porad lekarza pierwszego kontaktu 
czy dietetyka. Pobieramy krew do dalszych ba-
dań, jeśli jest taka potrzeba. Proponujemy bada-
nia w ramach gminnych programów senioral-
nych dla tych osób z gminy, które są powyżej 70. 
roku życia. W autobusie szczepimy też przeciw 
COVID-19, do czego zapraszamy wszystkich. 
Szczególnie zachęcamy osoby 80 plus, którym 
przysługuje w tej chwili czwarta dawka. Można 
też skorzystać ze szczepień przeciwko pneumo-
kokom. Tu zapraszamy wszystkich powyżej 60. 
roku życia. Oczywiście zapraszamy wszystkich 
mieszkańców do tego, aby korzystać z bezpłatnej 
opieki, którą burmistrz Łukasz Puźniecki zapew-
nia w ramach gminnej polityki zdrowotnej.

Aby skorzystać z oferty Białych 
Sobót, trzeba się wcześniej gdzieś 
rejestrować, trzeba mieć ze sobą 
na przykład historię choroby, 
spełnić jakieś formalności?

Historię chorób warto mieć ze sobą zawsze. Poza 
tym nie trzeba się nigdzie rejestrować, wystar-
czy przyjść do naszego autobusu i porozmawiać 
z lekarzem. Powtórzę, wychodzimy bliżej ludzi. 
Ułatwiamy dostęp do opieki medycznej.

Polkowicka przychodnia uzy-
skała akredytację programu 
odWAGA. Co to oznacza dla 
mieszkańców naszej gminy?

Jest to akredytacja wystawiona przez Polskie 
Towarzystwo Badań nad Otyłością. Potwierdza 
to fakt, że spełniamy wszystkie wymagania nie-
zbędne do kompleksowego leczenia nadwagi  
i otyłości. Dla mieszkańca oznacza to, że zostanie 
on przez nas poprowadzony przez walkę z choro-
bą, jaką są nadwaga lub otyłość, od początku do 
końca. Nie będzie musiał szukać pomocy gdzie 
indziej. Wszystko zapewniamy w jednym miej-
scu. Od konsultacji z panią doktor Olgą Kwas, 
przez wszelkie, niezbędne badania, konsultacje 
z dietetykiem, psychologiem po konsultacje, 
a także w razie potrzeby zabiegi bariatryczne.

To wszystko w Polkowickim Cen-
trum Usług Zdrowotnych?

Mamy nawiązaną współpracę ze szpitalem w No-
wej Soli, gdzie nasi pacjenci mogą w ramach 
programu gminnego skorzystać z bezpłatnych 
konsultacji i operacji bariatrycznych. Jak rów-
nież mamy nawiązaną współpracę z lubińskim 
Medicusem, który uzupełnia ofertę o badania 
i konsultacje przygotowujące do tego typu za-
biegów. Dodatkowo, jeżeli ktoś będzie chciał 
przeprowadzić taką operację szybciej, to w Me-
dicusie będzie mógł skorzystać ze specjalnych 
zniżek dla polkowiczan w ramach programu 
odWAGA. A więc dzięki temu, że pozyskaliśmy 
lekarzy, którzy przyjeżdżają do nas w ramach 

współpracy z dwoma znaczącymi graczami na 
rynku medycznym, czyli z Nową Solą i Medicu-
sem, stworzyliśmy niezwykle bogatą i kompletną 
ofertę dla mieszkańców gminy Polkowice. Mogę 
śmiało powiedzieć, że jesteśmy pierwszą taką po-
radnią w Polsce.

Dlaczego postanowiliście 
tak rozbudować akurat ten 
program zdrowotny?
 
W zeszłym roku program odWAGA wprowa-
dziliśmy jako pilotaż i rzeczywiście okazało się, 
że zapotrzebowanie jest bardzo duże. Otyłość, 
podobnie jak cukrzyca, to choroby cywilizacyjne, 
dotykające coraz większej liczby osób. Pandemia 
I wynikające z niej zamknięcie w domach, brak 
aktywności fizycznej, tylko ten problem nasiliły. 
Ostrzejszy, a często śmiertelny przebieg CO-
VID-19 przy różnych chorobach współistnie-
jących, również pokazał nam, że najważniejsza 
jest profilaktyka. A takim chorobom jak cukrzyca 
czy otyłość naprawdę można zapobieć. Można 
je też wyleczyć. Stąd program leczenia otyłości 
w Polkowicach.

Kiedy powinniśmy się zgło-
sić do programu?

Jeżeli ustawiona przez dietetyka dieta w połącze-
niu z ćwiczeniami nie przynosi skutku, to zna-
czy, że trzeba znaleźć inny sposób, aby leczenie 
przyniosło odpowiednie efekty. Co ważne, należy 
pamiętać, że korzystanie z leczenia otyłości, tak 
jak każdej innej choroby, to żaden wstyd. Dla-
tego tak duży nacisk w ramach tego programu 
kładziemy na spotkania z psychologiem. Nie tyl-
ko w ramach programu odWAGA. Wiemy, że 
otyłość to też choroba dotykająca dzieci i mło-
dzież. Tylko wspomnę, że od dwóch lat w naszej 
przychodni działa poradnia psychologiczna 
dla dzieci i młodzieży. Mogą się tam zgłaszać 
osoby od siódmego roku życia. Nie potrzeba 

skierowania. Na pierwszą wizytę trzeba zgłosić 
się z rodzicem lub opiekunem prawnym. Można 
tam uzyskać pomoc choćby w walce z depresją, 
która jest coraz powszechniejsza u dzieci, a którą 
często rodzicom trudno zdiagnozować.

Pandemia wiele zweryfikowała. 
Musieliście się nagimnastykować 
przy organizowaniu teleporad 
czy rozbudowie centrali telefo-
nicznej. Teraz wprowadzacie 
nowe rozwiązanie, czyli SMS-y 
przypominające o wizytach w nie-
których poradniach. Jak będzie 
funkcjonował ten pilotaż?

To także odpowiedź na potrzeby mieszkańców. 
Pacjenci niektórych poradni specjalistycznych   
mogą spodziewać się SMS-a na dwa dni przed 
umówioną wizytą. W treści będzie informacja 
o dacie i godzinie wizyty oraz, że w razie potrze-
by można odwołać wizytę odpisując na SMS. 
Zdarza się, że ktoś wizyty nie odwołał, bo trzeba 
było zadzwonić, a przez to inne osoby nie mogły 
skorzystać z wolnego miejsca do specjalisty. Te-
raz wystarczy odpisać “NIE” na takiego SMS-
-a z przychodni i sprawa załatwiona. Nie trzeba 
będzie też pilnować karteczki z zapisaną datą 
i godziną czy dzwonić do przychodni, by dopy-
tać o godzinę. SMS sam przypomni. Co ważne, 
jeśli na wizytę się wybieramy, nie trzeba na ta-
kiego SMS-a reagować. Oprócz słowa “NIE” 
też nic więcej nie musimy robić. Na pewno za 
pośrednictwem SMS-a z przychodni nic nie wol-
no opłacać. Podkreślam, że jest to pilotaż i jeżeli 
się sprawdzi, to rozszerzymy usługę na wszystkie 
poradnie w naszej przychodni. 

GOŚĆ WYDANIA

PAWEŁ GAMBAL
PREZES PCUZ



www.polkowice.eu  fb.com/polkowice8 09.06.2022

Wybiorą wzorową pasiekę 
W puli jest sześć tysięcy złotych.  Trwa konkurs na wzorową pasie-
kę gminy Polkowice. Do 17 czerwca przyjmowane są zgłoszenia do 
konkursu na „Wzorową pasiekę gminy Polkowice”. 

- Przedsięwzięcie ma na celu, między innymi, 
wspieranie rolnictwa ekologicznego poprzez 
zwiększenie udziału pszczół w zapylaniu roślin oraz 
zwiększenie pozyskiwania produktów pszczelich 
takich jak: miód, wosk, pyłek kwiatowy i propolis 
– wymienia Małgorzata Kalus-Chiżyńska, dyrektor 
wydziału ochrony środowiska i obszarów wiejskich 
w urzędzie gminy. 
Tak samo ważne są inne konkursowe aspekty: 
ochrona pszczół przed wytruciem podczas stoso-
wania chemicznych zabiegów ochrony roślin w rol-
nictwie i leśnictwie, zwiększenie stanu pogłowia 
pszczół na terenie gminy, a także poprawa estetyki 
istniejących pasiek. 
Organizatorem konkursu jest burmistrz Łukasz 
Puźniecki przy współpracy z Rejonowym Kołem 
Pszczelarzy w Polkowicach. Jest o co walczyć, bo do 
wygrania są nagrody ufundowane przez włodarza 
gminy. Ich pula to sześć tysięcy złotych. 
– Konkurs na wzorową pasiekę ma w Polkowi-
cach długą tradycję i piękne przesłanie. Wiemy, że 
pszczoły są niezwykle pożyteczne. Wiemy też, że 

ich populacja jest zagrożona. Dlatego warto wspie-
rać każdą inicjatywę, która promuje ekologiczne 
rolnictwo, a przez to ochronę pszczół – przypomina 
burmistrz Łukasz Puźniecki. – Pamiętajmy, że ist-
nieją naukowe dowody na to, że od czasu, gdy wy-
ginie ostatnia pszczoła na kuli ziemskiej, ludzkości 
zostanie zaledwie pięć lat życia – dodaje. 
W konkursie, który organizowany jest od 2012 
roku, są dwie kategorie: do 30 i powyżej 30 ro-
dzin pszczelich. Zgłoszenia przyjmowane są do 
17 czerwca w kancelarii Urzędu Gminy Polkowi-
ce, przy ul. Rynek 1. Mogą je składać pszczelarze 
mieszkający na terenie gminy, którzy spełniają 
dodatkowe warunki wymienione w regulaminie, 
który opublikowany został w gminnym Biuletynie 
Informacji Publicznej. 
Komisja konkursowa będzie oglądać i oceniać zgło-
szone pasieki od 27 czerwca do 8 lipca. Szczegóło-
wych informacji udziela wydział ochrony środowi-
ska i obszarów wiejskich, pod numerem telefonu: 
76 72 49 714. 

ULK

Gminne dotacje na 
wymianę kopciucha
180 tysięcy złotych gmina zarezerwowała dla mieszkańców, któ-
rzy chcą wymienić stare piece. To dodatkowa, obok rządowej, 
opcja, z której mogą skorzystać polkowiczanie. 

Mieszkańcy gminy Polkowice, w tym też pro-
wadzący działalność gospodarczą, oraz wspól-
noty mieszkaniowe mogą składać wnioski do 
16 września lub wyczerpania puli środków. 
Są to inwestycje związane z ograniczeniem 
niskiej emisji na terenie gminy Polkowice na 
rok 2022. 
- Po złożeniu kompletnego wniosku, w termi-
nie czternastu dni powołana przez burmistrza 
Polkowic komisja dokona wizji w budynku, 
lokalu mieszkalnym, usługowym lub handlo-
wym i sporządzi protokół kwalifikujący piec 
do wymiany, a także sporządzi dokumentację 
zdjęciową – mówi Małgorzata Kalus-Chiżyń-
ska, dyrektor wydziału ochrony środowiska 
i obszarów wiejskich w urzędzie gminy. - Po 
pozytywnej kwalifikacji pieca wnioskodawca 
zostanie poinformowany pisemnie o możliwo-
ści podpisania umowy dotacyjnej. Realizacja 
zadania powinna nastąpić do 14 listopada. 

Należy pamiętać, że złożenie wniosku nie jest 
jednoznaczne z przyznaniem dotacji. Warun-
kiem tego jest pozostawienie pieca starej ge-
neracji do czasu kwalifikacji i zawarcie umowy 
o udzielenie dotacji.
- Zachęcam mieszkańców do składania wnio-
sków, gdyż troska o czyste powietrze, a tym 
samym o nasze środowisko naturalne jest 
naszą wspólną sprawą – podkreśla Łukasz 
Puźniecki, burmistrz Polkowic.  
Wnioski należy składać w kancelarii urzędu 
gminy, pokój nr 10.
Więcej informacji można otrzymać w wydziale 
ochrony środowiska i obszarów wiejskich w 
kamienicy przy ul. Górnej 2, pokój nr 4, lub 
pod numerem telefonu 76 749 60 01, a także 
w gminnym Biuletynie Informacji Publicznej. 

ULK

Ekologiczny konkurs podczas święta miasta
„Zielono-niebieskie koło fortuny” to nazwa konkursu naukowego, jaki zorganizowany zostanie podczas drugiej odsłony Dni Polkowic  
z okazji Dnia Ochrony Środowiska. 

- Celem konkursu jest podniesienie 
świadomości ekologicznej społeczeń-
stwa w  zakresie zielono-niebieskiej 
infrastruktury, ochrony środowiska 
i przeciwdziałania zmianom klimatu – 
wymienia Małgorzata Kalus-Chiżyńska, 
dyrektor wydziału ochrony środowiska 
i obszarów wiejskich w urzędzie gminy. 
Uczestnicy konkursu mogą liczyć na 
atrakcyjne nagrody, np. opryskiwacz, 
zestaw szpadli, nożyce do żywopłotu 
czy sekator. 
Uwaga, regulamin oraz baza wie-
dzy dotycząca zielono-niebieskiej 

infrastruktury dostępne będą na portalu 
ekologicznym gminy Polkowice ekolo-
gia.polkowice.eu od 13 czerwca. 
Konkurs naukowy „Zielono-niebieskie 
koło fortuny” odbędzie się w niedzielę 19 
czerwca, w godz. od 14 do 19.
Światowy Dzień Ochrony Środowiska 
obchodzony jest 5 czerwca w ponad 100 
krajach. Wtedy szczególnie przypomina 
się o najważniejszych problemach ekolo-
gicznych, a poszukiwanie ich rozwiązań 
staje się wspólną sprawą. 
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Tańce, śpiewy i świetna zabawa 
Wspaniała pogoda, wiele atrakcji, radości i śmiechu. Przegląd Twórczości Lokalnej, połączony w tym 
roku z obchodami Dnia Dziecka, cieszył się dużym powodzeniem zarówno wśród młodszych, jak i star-
szych polkowiczan.

– Bardzo cieszę się, że Dzień Dziecka orga-
nizowany przez Centrum Kultury obejmował 
również Przegląd Twórczości Artystycznej, 
czyli przegląd naszych lokalnych zespołów –  
mówi Łukasz Puźniecki, burmistrz Polkowic. 
– To pokazuje siłę i różnorodność pod wzglę-
dem artystycznym polkowickich zespołów. 
Ten wielopokoleniowy pokaz pozwolił na to, 
że polkowicki amfiteatr wypełnił się całkowicie.
Impreza cieszyła się dużym powodzeniem. 
Na poszczególne występy przychodziły całe 
rodziny i program był tak skonstruowany, aby 
wszyscy mogli się dobrze bawić. Kiedy na sce-
nie występowały dzieci z polkowickich przed-
szkoli i szkół, oklaskiwane były przez ro-
dziców, dziadków i innych widzów. 
I odwrotnie – kiedy na scenie grali 
rodzice i dziadkowie, to dzieci 
przyjmowały ich występy z du-
żym entuzjazmem. Wszyscy 
bili brawa kiedy układ tanecz-
ny zaprezentowali dziadkowie 
i wnuczęta jednocześnie. Do 
występów teatralnych i tanecz-
nych doszły występy lokalnych 
zespołów muzycznych – pierwszego 
dnia skierowane bardziej do dzieci, a dru-
giego do młodzieży.
Przez cały czas wokół amfiteatru było wiele 
atrakcji. Najmłodsi szaleli na dmuchańcach. 
Nieco starsi zajmowali się układaniem klocków 
LEGO, malowaniem toreb albo brali udział 
w warsztatach poświęconych robotyce.  Można 
było sobie pomalować twarz, zjeść słodką watę 
cukrową i poukładać wielkie klocki.

Dariusz Szymacha/DRM

Więcej na stronie 10.

Świętowały całe rodziny 
Pikniki, festyny, przeglądy, wyjątkowe zajęcia w polkowickich placówkach 
– najmłodsi polkowiczanie wraz z dziadkami i rodzicami, również tymi za-
stępczymi, świętowali Dzień Dziecka nawet dłużej niż tydzień. Z inicjatywy 
burmistrza Łukasza Puźnieckiego w naszym mieście odbyło się wiele wydarzeń. 
Nie można było narzekać na nudę.
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Łukasz Puźniecki
BURMISTRZ POLKOWIC

Bardzo się cieszę, że ta-
kich spotkań jest w  na-
szej gminie coraz więcej. 
Dzieci ze swoimi talenta-
mi i umiejętnościami mo-
gły spotkać się ze sobą, 
zintegrować z  rówieśni-
kami i  nawiązać nowe 
przyjaźnie. Szeroka 
oferta spędzania rodzin-
nie wolnego czasu to jest 
to, czym możemy się po-
chwalić. Tym bardziej, 
że działamy wspólnie 
ze służbami miejskimi, 
wolontariatem, firmami 
i spółkami gminnymi. Te 
inicjatywy są atrakcyjne, 
przyciągają dzieci i mło-
dzież. Dlatego frekwen-
cja podczas Rodzinnych 
Polkowic czy Przeglą-
du Twórczości Lokalnej 
nikogo nie dziwiła. Bę-
dziemy nadal rozszerzali 
ofertę spędzania wolne-
go czasu dla całych ro-
dzin, bo jest to wartość, 
którą trudno przecenić.
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Przegląd Twórczości Lokalnej – DZIEŃ DZIECKA
Przegląd to cykliczna impreza plenerowa kierowana do wszystkich mieszkańców gminy, to wie-
lopokoleniowe spotkanie. Co roku organizowany był przed Dniami Polkowic i trwał jeden dzień. 
W tym roku było bardzo dużo zainteresowanych. W Polkowicach jest wiele grup teatralnych i ta-
necznych, a także śpiewających dzieci, dlatego organizatorzy postanowili zorganizować dwudniowe 
wydarzenie.

Ola

Sonda Gazety Polkowickiej

CIĄG DALSZY

Piotr

Wiktoria

Bardzo fajnie spędzałam te 
dwa dni. Bawiłam się, byłam na  
lodach. Teraz maluję na torbie 
żabę. Podobały mi się wszystkie 
występy. Wszystko jest fajne.

 Jest bardzo fajnie. Ogólnie jest bardzo 
dużo atrakcji i bardzo świetnie się ba-
wię, Wczoraj na koncercie świetnie się 
bawiłem i dostałem świetny autograf od 
zespołu. Fajnie się tu spędza czas.

Bardzo mi się podoba kącik pla-
styczny i ten – malowania toreb. 
Występy też mi się podobały.

Dzień Dziecka z burmistrzem w Sobinie
W ramach niedawnego Dnia Dziecka przedszkolaki z Sobina miały odpowiedzieć na pytanie, czego by sobie życzyły? Zamiast słodyczy al-
bo zabawek, najczęstszą odpowiedzią było – poznać pana burmistrza.

– Stanęliśmy więc na wysokości zadania i zaprosiłyśmy 
pana Łukasza Puźnieckiego do naszej placówki – opo-
wiada Ewelina Turkiewicz, sołtyska Sobina.  
– Kiedy otrzymałem zaproszenie od pani sołtys, a wła-
ściwie od dzieci z przedszkola, to z radością się tu stawi-
łem. Uważam, że to znakomita okazja do porozmawiania 
z dziećmi między innymi o ochronie środowiska. Choć 
przyznam, że było dla mnie zaskoczeniem to, że tak po-
ważny temat jest podnoszony już w przedszkolu. Dlatego 
bardzo się z tego cieszę, że w myśl zasady „przez zabawę 
do nauki”, dzieci wraz z paniami nauczycielkami potrafią 
te odpowiedzialne i ważne tematy podejmować – zazna-
cza burmistrz Polkowic Łukasz Puźniecki.

RT/DRM

Radosne Rodzinne Polkowice
Mnóstwo atrakcji czekało na polkowiczan na stadionie lekkoatletycznym w ramach Rodzinnych Polkowic. Było to pierwsze wydarzenie 
na taką skalę, zorganizowane przez gminę Polkowice, KGHM oraz blisko trzydzieści innych podmiotów z okazji Dnia Dziecka i Dnia Rodzi-
cielstwa Zastępczego. 

Radosne uśmiechy na twarzach dzieci dowodzi-
ły, że takie przedsięwzięcia są bardzo potrzebne. 
Trudno wymienić wszystkie atrakcje, jakie cze-
kały na pikniku. Stadion był podzielony na trzy 
strefy: kreatywną, bezpieczeństwa i sportową. 
Dzieci mogły się bawić klockami LEGO, robić 
bańki mydlane, ale także podnosić ciężary czy 
też strzelać z łuku. Rywalizowano w przeciąganiu 
liny, ścigano się w workach i na torze przeszkód. 
Przebojem była ruchoma ścianka wspinaczkowa. 
Dzieci mogły też zwiedzać pojazdy strażackie, 
uczyć się udzielania pierwszej pomocy. Dzieci 
mogły zabawić się w strażaka – rodzic pompo-
wał wodę w hydronetce a dziecko usiłowało trafić 
strumieniem wody z sikawki w odpowiedni otwór 
na tarczy. Nie zabrakło pokazu działania armatki 

wodnej z samochodu strażackiego.
– Chcemy w ten sposób zwrócić uwagę na nad-
rzędną wartość, jaką jest rodzina, wychowanie 

i opieka nad dziećmi. Chcemy także zachęcić 
do aktywnego spędzania wolnego czasu na 
świeżym powietrzu poprzez udział w imprezach 

o charakterze wypoczynkowo-rekreacyjnym oraz 
edukacyjnym. Cieszę się, że w realizację tego pro-
jektu wspólnie z naszą gminą włączyło się prawie 
trzydzieści podmiotów, takich jak: KGHM, służ-
by mundurowe, kluby sportowe oraz organizacje 
pozarządowe i stowarzyszenia – mówi burmistrz 
Polkowic Łukasz Puźniecki. 
– Od dwóch lat prowadzimy na terenie Zagłębia 
Miedziowego kampanię „Mieć Rodzinę” i po-
szukujemy kandydatów na rodziny zastępcze. 
Promujemy pieczę rodzinną i chcemy, żeby jak 
najwięcej potrzebujących dzieciaków trafiało 
właśnie w takie miejsca  - podkreśla Gabriela 
Jednorał z Departamentu Komunikacji, Projekty 
Prorodzinne w KGHM.

Dees/DRM
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U związkowców na bogato
Bogaty program dla dzieci, mega atrakcje, świetna muzyka i dobra kuchnia. Tak w skrócie moż-
na opisać imprezy, jakie miedziowe związki zawodowe organizują dla rodzin swoich członków. 
Międzyzakładowy Związek Zawodo-
wych Pracowników Polskiej Miedzi 
świętował ostatnio potrójnie. Naj-
pierw zorganizowano pełne wrażeń 
wydarzenie dla najmłodszych z okazji 
Dnia Dziecka.
- Uśmiech dziecka potrafi zmniejszyć 
wszelkiego rodzaju stresy. Zadowole-
nie dzieci jest najlepszym miernikiem 
tego, czy coś się udało, czy nie. Sta-
ramy się zapewnić im takie atrakcje, 
jak zjeżdżalnie, kontakt z końmi, ale 
i teatrzyk – mówi Leszek Hajdacki, 
szef MZPPM. 
Tydzień później miłośnicy aktywne-
go spędzania czasu mogli spróbować 
swoich sił podczas aktywnego pikniku 
rodzinnego w Łagowie Lubuskim, do 
którego część dotarła na motocyklach. 
Prawdziwym wyzwaniem był jednak 
rajd rowerowy z Polkowic do Szklar-
skiej Poręby. 

Równie hucznie Dzień Dziecka świę-
tował Krajowy Związek Zawodowy 
Pracowników Dołowych przy ZG 
„Polkowice-Sieroszowice”. Ponad 
półtora tysiąca członków  górniczych 
rodzin bawiło się w Polkowickim Cen-
trum Piknikowym podczas festynu 
związkowego.  

- Ci ludzie, pracujący ciężko na dole, 
muszą się co jakiś czas spotkać i od-
począć. Poczucie wspólnoty, serdecz-
ności, koleżeństwa - to wartości, które 
chcemy pielęgnować. Potrzeba takich 
spotkań jest ogromna. A nie byłoby 
tego spotkania, gdyby nie współpraca 
z samorządem Polkowic i serdeczność 
ze strony burmistrza Łukasza Puź-
nieckiego. Jesteśmy przecież teraz na 
obiekcie należącym do gminy - zazna-
czył Jan Młynarczyk, przewodniczący 
Krajowego Związku Zawodowego 
Pracowników Dołowych KGHM „Pol-
ska Miedź” SA.

Roman Tomczak/Edyta Drzymała
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EDUKACJA

„Magisterka” w UJW
To dobra wiadomość dla inżynierów Górnictwa i geologii: od 1 czerwca Uczelnia Jana Wyżykowskiego uruchomiła rekrutację na studia 
magisterskie.

UJW na kierunku Górnictwo i geolo-
gia kształci studentów od 2008 roku. 
Przez ten czas mury uczelni opuściło 
625 absolwentów. Po ukończeniu 
I stopnia studiów uzyskiwali tytuł in-
żyniera. Teraz będą mogli podjąć stu-
dia II stopnia i zakończyć je z tytułem 
magistra inżyniera.
- Chcemy konsekwentnie budować 
naszą uczelnię jako uczelnię regio-
nalną kształcącą na wysokim pozio-
mie, kształcącą poszukiwanych spe-
cjalistów - mówi  dr Tadeusz Kierzyk, 
rektor UJW. – Rozpoczęcie naboru 
na studia II stopnia jest taką cegiełką 
na tej drodze. Bardzo się z tego cieszę 
i bardzo dziękuję wszystkim, którzy się 
do tego przyczynili.
Studia magisterskie będą studiami 
niestacjonarnymi. Większość studen-
tów tego kierunku to osoby pracujące, 
więc taki tryb nauczania zdecydowa-
nie im odpowiada.
- Studia pierwszego, a teraz i drugie-
go stopnia to element strategii bu-
dowania ścieżki zawodowej naszych 
pracowników – mówi Arleta Chorąży 
dyrektor Departamentu  Aktywności 
Zawodowej Pracowników KGHM 
„Polska Miedź” S.A. – Zaczynamy 
od szkoły branżowej pierwszego 
stopnia i techników, które mamy pod 

patronatem. No a potem możliwość 
zdobycia wyższego wykształcenia, 
które jest konieczne, aby dalej funk-
cjonować, zdobywając kolejne szcze-
ble kariery. Bardzo się z tego cieszymy 
i gratulujemy UJW uruchomienia tych 
studiów - dodaje.
Uczelnia jest przygotowana do przyję-
cia pięćdziesięciu studentów na studia 
magisterskie. Władze uczelni przewi-
dują, że problemów z naborem nie bę-
dzie – o taki rodzaj studiów od dawna 
upominali się i absolwenci, i studenci.

Dariusz Szymacha

 

„Jedynka” ma swój skwerek św. Sebastiana 
Nadanie imienia świętego Sebastiana skwerkowi w Szkole Podstawowej nr 1 im. Jana Wyżykowskiego w Polkowicach to jedno z przed-
sięwzięć zorganizowanych w ramach obchodów roku patrona miasta, który przy tym właśnie zieleńcu ma swoją ławkę. 

W polkowickiej „jedynce” wydarze-
nia związane ze św. Sebastianem or-
ganizowane są od września zeszłego 
roku w ramach projektu „Patron Po-
lkowic – nasz bohater 2022”. 
-  Uczniowie przygotowują się do 
uroczystości, która będzie w naszym 
mieście 4 lipca – mówi Elżbieta 
Marciniak, wicedyrektor ds. wycho-
wawczych w SP nr 1 w Polkowicach. 
– Brali udział, między innymi, w lek-
cjach historii, przedstawiali sylwet-
kę świętego Sebastiana, powstały 
pocztówki z wizerunkiem patrona, 
kalendarz z pracami laureatów po-
wiatowych konkursów oraz torby.   
Wśród laureatów konkursu plastycz-
no-językowego o  św. Sebastianie 
była uczennica klasy siódmej. 

- Napisałam wiersz po angielsku 
i  namalowałam pracę plastycz-
ną - mówi Hanna Paszkiewicz. 

– Przedstawiłam świętego Seba-
stiana, który jest patronem Po-
lkowic. Gdy w mieście była dżuma 

i mieszkańcy pomodlili się do niego, 
to zaraza ustąpiła – dodaje. 
Szkolne wydarzenia związane ze św. 

Sebastianem zrobiły wrażenie na wi-
ceburmistrz gminy. 
- Bardzo dużo działań podjęli zarów-
no nauczyciele, jak i uczniowie przy 
wsparciu rodziców - podkreśla Ewa 
Kowalik, zastępca burmistrza ds. 
społecznych. – Prace są przepiękne, 
bardzo duża kreatywność młodych 
ludzi. Pomysł nadania skwerkowi 
imienia świętego Sebastiana jest 
czymś, co zostanie w pamięci i zosta-
nie tutaj z następnymi pokoleniami. 
Na tym nie koniec, w szkole zaplano-
wano kolejne wydarzenia związane 
z rokiem patrona miasta. 
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Chcemy konsekwentnie budo-
wać naszą uczelnię jako uczel-
nię regionalną kształcącą na 
wysokim poziomie, kształcącą 
poszukiwanych specjalistów.

dr Tadeusz Kierzyk
REKTOR, PROFESOR UJW
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BURMISTRZ POLKOWIC
ogłasza II przetarg ustny nieograniczony 
na dzierżawę nieruchomości grunto-
wych położonych w  granicach działek 
o nr geod. 182/6, 178, 180/2   w obrębie 2 
miasta Polkowice 
Przedmiot przetargu – Nierucho-
mość gruntowa położona w  granicach 
działek o  nr.geod.182/6; 178; 180/2; 
obręb 2 miasta Polkowice nr KW 
LE1U/00031204/0 
Powierzchnia nieruchomości 33.1445 
ha w tym - 182/6 pow.26.3691 ha, 178 
o pow.1.3815 ha –180/2 pow.5.3939 ha
Wywoławcza cena czynszu dzierżawy 
/netto/ - 995.000,00 zł/rok (słownie: 
dziewięćset dziewięćdziesiąt pięć tysięcy 
złotych 00/000),  do czynszu doliczony 
zostanie podatek VAT wg. stawki obo-
wiązującej w  dacie podpisania umowy 
dzierżawy, aktualna stawka podatku VAT 
wynosi 23%.
Wadium:  99.500,00 zł  (słownie: dzie-
więćdziesiąt dziewięć tysięcy pięćset 
złotych 00/000) Minimalne postąpienie:      
10.000,00 zł  (słownie: dziesięć tysięcy 
złotych)
Opis nieruchomości 
Nieruchomość gruntowa niezabudo-
wana. Obecnie wydzierżawiana na cele 
rolne (umowa z  obecnym dzierżawcą 
zostanie rozwiązana po wyłonieniu zwy-
cięzcy ogłoszonego przetargu).  Nieru-
chomość obciążona jest służebnościami 
przesyłu - służebności te ujawnione 
są w  dziale III księgi wieczystej nr KW 
LE1U/00031204/0.  Nieruchomość nie 
posiada zjazdu z drogi krajowej nr 3 oraz 
z drogi wojewódzkiej nr 331, wymagane 

będą dodatkowe ustalenia z  zarządcą 
dróg oraz właścicielem nieruchomości 
przyległej. Nieruchomość położona na 
obszarze Legnickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej.  
Przeznaczenie i sposób zagospodarowa-
nia nieruchomości: 
Na podstawie ustaleń miejscowego  pla-
nu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Polkowic i  obrębu Polkowice 
Dolne, zatwierdzonego uchwałą Rady 
Miejskiej w  Polkowicach Nr XI/83/99 
z dnia 16 września 1999 roku (Dz. Urz. 
Województwa Dolnośląskiego z  dnia 3 
listopada 1999 r. Nr 30, poz. 1284) nie-
ruchomość położona jest w  jednostce 
terenowej: 
35 P, KS,Z – działka nr 182/6, 178  oraz  
180/2 o przeznaczeniu: 
-funkcja podstawowa i  funkcje 
uzupełniające:
Rezerwa terenu dla inwestycji przemy-
słowych, baz, parkingów, obiektów go-
spodarki komunalnej i ewentualnie usług 
ponadmiejskich.     

Uwaga!  Obecnie trwają prace nad 
uchwaleniem nowego MPZP miasta Po-
lkowic – w  projektowanym  planie  funk-
cja  pozostaje  utrzymana.

WADIUM 
W  przetargu mogą uczestniczyć osoby, 
które wpłacą wskazane wadium płatne 
w  walucie polskiej na rachunek banko-
wy Urzędu Gminy Polkowice w  PKO 
BP S.A. I/O Polkowice nr 47 1020 3017 
0000 2002 0166 6288, w  terminie do 
dnia  4  lipca 2022 r.

TERMIN I MIEJSCE PRZETARGU
Przetarg odbędzie się w  siedzibie orga-
nizatora przetargu w  Urzędzie Gminy 
Polkowice, ul. Rynek 17 –18 sala  konfe-
rencyjna   dnia   7 lipca  2022 r.  o  godz. 
10,00
Przetarg może się odbyć bez względu na 
liczbę uczestników przetargu jeżeli przy-
najmniej jeden z uczestników przetargu 
zaoferuje co najmniej jedno postąpienie 
powyżej ceny wywoławczej.

TERMIN ZAWARCIA UMOWY 
DZIERŻAWY 
Organizator przetargu powiadomi osobę 
ustaloną jako dzierżawca nieruchomości 
o  miejscu i  terminie zawarcia umowy 
dzierżawy w  ciągu 21 dni od dnia roz-
strzygnięcia przetargu. 

OSOBY UPOWAŻNIONE DO KON-
TAKTU Z OFERENTAMI 
Wszelkich dodatkowych informacji 
i  wyjaśnień związanych z  niniejszym 
postępowaniem udzielają pracownicy 
Wydziału Planowania Przestrzennego, 
Geodezji i Nieruchomości, Polkowice, ul. 
Rynek 19, 
tel.  (076) 72 46 - 788; 783, e-mail: k.soli-
woda@gmina.polkowice .pl

Szczegóły:

bip.polkowice.eu
tablica ogłoszeń UG Polkowice
pod nr. 76 724 67 83

OGŁOSZENIA URZĘDOWE

Każde źródło ciepła należy zgłosić do 
urzędu 
 
Przypominamy, że Ustawa o wspieraniu termomoderni-
zacji i remontów oraz o centralnej ewidencji emisyjności 
budynków wprowadziła obowiązek składania deklaracji 
dotyczących źródeł ciepła. Każdy budynek, który po-
siada źródło ciepła lub spalania paliw do 1 MW należy 
zgłosić wypełniając deklarację. Złożenie deklaracji jest 
obowiązkowe, jeżeli  Twój dom posiada źródło ciepła 
i spalania paliw działające przed 1 lipca 2021 r. na zło-
żenie deklaracji masz czas do 30 czerwca 2022 r. Jeżeli 
źródło ciepła lub spalania paliw zostało zainstalowane 
lub wymienione po 1 lipca 2021 r. deklarację musisz zło-
żyć w terminie 14 dni.

Kto składa deklarację ?
Właściciel /zarządca budynku w  którym eksploato-
wane jest źródło ciepła lub spalania paliw do 1 MW tj. 
między innymi: kocioł na paliwo stałe, kominek, koza, 
ogrzewacz powietrza na paliwo stałe, piec kaflowy, trzon 
kuchenny, piecokuchnia, kocioł gazowy, bojler gazowy, 
gazowy przepływowy podgrzewacz wody, kocioł olejo-
wy, pompa ciepła, ogrzewanie elektryczne, kolektory 
słoneczne do ciepłej wody użytkowej (…).

Jak można złożyć deklarację?
Deklaracje można złożyć elektronicznie lub w wersji pa-
pierowej, osobiście w urzędzie gminy Polkowice lub we 
właściwym dla lokalizacji budynku urzędzie. 
Czego potrzebuję, żeby złożyć deklarację przez internet?
Profilu zaufanego albo dowodu elektronicznego.
Jak złożyć deklaracje przez internet ?
Wejdź na stronę https://ceeb.gov.pl/  ,naciśnij zaloguj 
się przez węzeł krajowy.

Kto jest administratorem danych zgro-
madzonych w ewidencji?
Minister Rozwoju i  Technologii jest administratorem 
danych zgromadzonych w ewidencji.
W jakim celu deklaracje są zbierane ?
Celem zbierania informacji o budynkach jest stworzenie 
kompletnej bazy danych, na podstawie której można bę-
dzie kreować politykę walki ze smogiem. Dla obywateli 
zostaną uruchomione usługi, które przyczynią się do po-
prawy stanu technicznego budynków w zakresie bezpie-
czeństwa np. zamówienie przeglądu kominiarskiego czy 
inwentaryzacji budynku. W  bazie znajdą się docelowo 
wszystkie budynki, które posiadają źródło ciepła o mocy 
nieprzekraczającej 1 MW.

Sankcje za brak złożenia deklaracji
Nie złożenie deklaracji  będzie stanowiło wykroczenie 
zagrożone karą grzywny. Przypominamy jednak, że 
osoby, które chcą się ubiegać o dodatek osłonowy muszą 
mieć złożoną deklarację  dotyczącą źródeł ciepła.
Kto odpowiada za Centralną Ewidencję Emisyjności Bu-
dynków (CEEB) ?
Za CEEB odpowiada Główny Urząd Nadzoru 
Budowlanego.
Wszystkie pytania dotyczące Centralnej Ewiden-
cji Emisyjności Budynków znajdują się na stro-
nie internetowej https://www.gunb.gov.pl/strona/
centralna-ewidencja-emisyjnosci-budynkow 
Informację można również uzyskać w Polkowicach przy 
ul. Górnej 2 w  pokoju nr 4 lub pod numerem telefonu 
76 749 60 01.

Radni pełnią dyżur we wtorki od godziny 
16.00 do 17.00 w pokoju nr 203 Ratusza.

76 75 92 096

14.06.2022
GRZEGORZ RYŁKO

21.06.2022
MARIUSZ ZYBACZYŃSKI

DYŻURY 
RADNYCH 

RADY 
MIEJSKIEJ

Burmistrz Polkowic informuje, że mieszkańcom Gminy Polkowice udzielane są

bezpłatne porady prawne w zakresie docho-
dzenia roszczeń z tytułu występowania szkód 

górniczych.

Porad udziela radca prawny Robert Kurowski, który przyjmuje w siedzibie Kancelarii 
Radców Prawnych QLQ H. Bucyk, P. Kaliciak, R. Kurowski sp. j. Oddział w Polkowi-
cach, ul. Kilińskiego 6,  w każdy wtorek, środę i czwartek w godzinach 8.00 – 10.00. 

Sekretariat radcy prawnego czynny codziennie od poniedziałku do piątku w godz. 8.00. 
– 15.00, nr telefonu 76/845-40-42.”

OGŁOSZENIA DROBNE

SPRZEDAM

Działkę rolną o pow. 1,67h w Dąbrowie, przy drodze asfaltowej 
prowadzącej do Tarnówka. Działka zalesiona, możliwość 

odzyskania sporej ilości drewna. Cena 47 900 zł do negocjacji. 
606 975 273

Łóżko rehabilitacyjne w pełni elektryczne, prawie nowe, plus 
materac przeciwodleżynowy pneumatyczny, cena 1800 zł.  

695 194 371

Mieszkanie własnościowe 2 pokoje, kuchnia, łazienka i 
garderoba, o pow. 42,45m2, IV piętro przy ul. Legnickiej w 
Polkowicach. Cena 180 tys. zł. Do negocjacji.  506 145 545

Mieszkanie własnościowe na 11 Lutego o pow.46,15 na 1. 
piętrze, 2 pokoje z balkonem i piwnica. 730 014 694

Mieszkanie w Polkowicach, pow. 45,3 mkw.  726 898 216

Duży dom z garażem usługowym w Sobinie przy ulicy 
Górniczej.  603 248 991

Mieszkanie 2-pokoje 41.3 m na Ratowników - 4pięt. za 205 tys. 
518 959 772

 Mieszkanie 74m 3/4 pokoje z balkonem i piwnicą, Skalników 
wieżowiec, stan po remoncie - do wprowadzenia. 663 927 132

Działkę 9-arową przy ul. Babisza w Polkowicach.  661 085 588

Działkę budowlaną w Suchej Górnej.  668 392 683

Sprzedam lub zamienię 3-pokojowe mieszkanie spółdzielczo-
własnościowe przy ul. Ociosowej na 2-pokojowe, do 1. piętra.  

667 314 160

Wózek inwalidzki i meble wypoczynkowe.  607 524 225

Działkę rolną o pow. 1,174 ha, częściowo zalesioną, Polkowice 
Dolne.  665 992 312

Dwie działki budowlane 11-arowe w Jędrzychowie, atrakcyjne 
położenie, możliwość scalenia w jedną. Wszystkie media przy 

działce.  888 826 831

300 sztuk kostki betonowej (trylinka) 2 zł/sztuka. Kajak 
1-osobowy, długość 4 m, stan dobry. Cena 450 zł.  699 840 113

Wyprzedaż używanych opon do maszyn budowlanych, 
rolniczych (100 zł/szt.) oraz osobowych (25 zł/szt.). 699 840 113

Rower górski, używany, stan dobry. Cena 250 zł.  661 912 520

KOMPLET OPON LETNICH, 4 SZTUKI, PIRELLI  CINTURATO 7  
205X65X16'', BIEŻNIK OKOŁO 5-6 MILIMETRA, CENA 350 ZŁ.   

608 553 190

Mieszkanie własnościowe na 11 Lutego (nowsze osiedle) o 
pow. 46,15m2 na 1. piętrze, 2 pokoje z balkonem i piwnicą.  

662 864 120/ 606 390 766

Działkę budowlaną położoną we wsi Guzice.  792 619 245

Działkę w Sobinie (1,79 ha); zabudowa produkcyjna z 
dopuszczeniem obiektów usługowych, składów, magazynów.   

886 655 788 lub 661 058 457

USŁUGI

Usługi w zakresie wykończenia i remontów wnętrz.  
608 464 572

Wiercenie studni. Przydomowe oczyszczalnie ścieków. 
880 830 601

Usługi transportowe do 3,5 tony, bus 4 euro palety, blaszak, 
przeprowadzki, transport.  608 553 190

PLUSKWY, KARALUCHY itp.. to nie problem. BOMBA i po 
problemie.  514 475 151

Usługi remontowo budowlane. Polkowice i okolice . 
535 945 347

Usługi auto laweta. Przewóz samochodów.  533 519 429

Kompleksowe remonty i wykończenie wnętrz 604 993 012

Usługi pogrzebowe + kremacja w kwocie zasiłku 
pogrzebowego 4.000 zł; ul. Gdańska2.   512 800 801

Fotowoltaika - darmowy prąd ze słońca.   574 135 538

Minikoparka - wykopy fundamentowe, ogrodzeniowe, wodno-
kanalizacyjne, kable, równanie terenu.  500 001 9920

WYNAJMĘ 

"Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe,34 m2,na ul.Sztygarskiej. 
1300 zł +opłaty. 

VII piętro, z windą -centrum miasta, ciche, duży parking. 
Mieszkanie całe umeblowane i wyposażone. Wolne od 

1.07.2022 r. 
Kaucja 1500 zł. " 692 533 405

Noclegi pracownicze. Posiadam do wynajęcia miejsca 
noclegowe dla 5 lub więcej osób. Do dyspozycji łazienka, 

kuchnia, parking i grill. Więcej informacji udzielę indywidualnie. 
Cena 35 zł od osoby (do negocjacji). 881 090 560

Do wynajęcia lokal handlowo-usługowy o pow. 25 mkw. przy 
ul. 3 Maja.   608 478 501

Pokój do wynajęcia, Polkowice, 700 zł plus media.  723 507 041

Do wynajęcia 2-pokojowe mieszkanie 43,90m2, na parterze 
przy ul. Hubala w Polkowicach. Mieszkanie umeblowane, 

klimatyzacja, rolety w oknach. Odstępne w wysokości 1650 zł 
plus czynsz i media.  506 145 545

Do wynajęcia lokal w Rynku, 92 mkw., - od czerwca.  
607 705 995

KUPIĘ

Mieszkanie do II piętra, może być zadłużone. 530 222 904

Działkę budowlaną do 10 arów na os. Polkowice Dolne.  
603 628 367

Dom w stanie obojętnym, do 10 km od Polkowic. Najstarszy z 
2010 roku. Mieszkanie do 150 tys. zł Polkowice lub Lubin.  

691 676 282

Kawalerkę z wyposażeniem w Polkowicach.   739 111 559

Mieszkanie w Polkowicach do 150 tys. zł. Działkę rekreacyjną 

nad jeziorem Boszkowo, Lgiń. "782 142 508"

ZAMIENIĘ

2-pokojowe mieszkanie 47mkw. na 1. piętrze, z balkonem, na 
2-pokojowe mieszkanie 47mkw. na 1. piętrze, z balkonem, na 
ulicy Borówkowej, TBS - na większe,  w centrum Polkowic; TBS, 

komunalne lub spółdzielcze.  785 467 788

Mieszkanie 2-pokojowe spółdzielczo-własnościowe  na 
większe. 501 665 804

Mieszkanie 1-pokojowe z kuchnią, 32 mkw. przy ul. Moniuszki - 
na większe.  728 849 184

Mieszkanie TBS 47m2 na parterze 2-pokojowe, 2 balkony - na 
większe może być TBS, komunalne, spółdzielcze oraz 

własnościowe.  530 841 645

Komunalne 57 m2 na mniejsze komunalne bądź spółdzielcze.  

535 854 219

PRACA

Poszukuję pomocnika do prac budowlanych.  
"880 830 601"
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Pojedziemy Miedziowym Szlakiem Rowerowym 

Trzynastokilometrowa 
trasa rowerowo-turystyczna 
połączy stolice dwóch gmin 
powiatu polkowickiego: 
Grębocice i Polkowice. W ten 
sposób mieszkańcy sołectw 
na terenie obu samorządów 
zyskają wygodny, bezpieczny 
i ekologiczny szlak 
komunikacyjny.

Na modernizację 13-kilometrowe-
go odcinka dróg powiatowych wraz 
z budową ścieżek rowerowych prze-
znaczono 15 milionów złotych. Pie-
niądze pochodzą z Polskiego Ładu 
oraz wkładów własnych gmin, na te-
renie których powstanie inwestycja.
– Łączymy dwie gminy, Polkowice 
i Grębocice. Takiej trasy na terenie 
powiatu polkowickiego jeszcze nie 
było. Co warto podkreślić, łączy ona 
nasze sołectwa i będzie stanowić 
dla mieszkańców bezpieczny szlak 
turystyczno-rowerowy – mówi bur-
mistrz Polkowic Łukasz Puźniecki.
Według planów organizatorów 
przedsięwzięcia, inwestycja powinna 
zostać oddana do użytku mieszkań-
ców w trzecim kwartale 2023 roku.
– W przeciągu półtora miesiąca po-
winien pojawić się sprzęt i powinny 
rozpocząć się prace. Te trzynaście 
kilometrów na pewno nie będzie 
budowane w krótkim czasie, ale po-
szczególne odcinki między miejsco-
wościami będą dostępne być może 
w przyszłym roku – mówi Roman 
Jabłoński, wójt gminy Grębocice.

To pierwszy etap realizacji koncepcji 
Miedziowego Szlaku Rowerowego, 
która zakłada budowę 300 kilome-
trów ścieżek rowerowych przy udzia-
le dziewiętnastu samorządów Zagłę-
bia Miedziowego. Liderem projektu 
jest powiat polkowicki.
– Rok temu podpisaliśmy z dzie-
więtnastoma samorządami kon-
cepcję budowy Miedziowego Szlaku 
Rowerowego. Chcieliśmy uniknąć 
sytuacji, w której każdy samorząd 
budowałby trasy rowerowe samo-
dzielnie, a potem te odcinki nie łą-
czyłyby się ze sobą. Chcieliśmy, aby 
wszystko zostało odpowiednio sca-
lone i ujednolicone. Opracowaliśmy 
jedną, dużą koncepcję. Wykonali-
śmy między innymi dokumentację 
techniczną – przypomina Kamil 
Ciupak, starosta polkowicki.
Miedziowy Szlak Rowerowy do-
celowo będzie przebiegał przez 
terytorium czterech powiatów. 
Będą to dziesiątki kilometrów tras 
przebiegających przez miasteczka 
i wsie. Odcinek, którego budowę 
zapoczątkowano, przebiegać będzie 
przez osiem miejscowości na terenie 
gmin Polkowice i Grębocice. Będzie 
on najdłuższy z realizowanych przez 
powiat polkowicki w ramach mie-
dziowego szlaku.  
- Ścieżki rowerowe, po darmowych 
autobusach miejskich i projekcie 
roweru miejskiego, to kolejne na-
rzędzie, z którego mogą korzystać 
mieszkańcy Zagłębia Miedziowego, 
w tym również pracownicy KGHM 
„Polska Miedź”. To doskonała alter-
natywa dla bezpiecznych, a zarazem 

aktywnych dojazdów do pracy - 
mówi Jan Wojtowicz, wicestarosta 
polkowicki.
Projektowi budowy Miedziowego 
Szlaku Rowerowego mocno kibicuje 
szef gabinetu premiera.
- Inwestycja w infrastrukturę rowe-
rową to przyszłość. Turystyka ro-
werowa rozwija się w całej Polsce, 

a  Zagłębie Miedziowe pełne jest 
urokliwych miejsc, które można 
podziwiać wypoczywając aktywnie 
całymi rodzinami właśnie na ro-
werze. Ścieżki rowerowe to także 
infrastruktura, która stać się może 
alternatywą dla wielu aktywnych 
osób poruszających się do pracy 

jednośladami tak, jak odbywa się to 
już w wielu aglomeracjach w Polsce 
i na świecie – mówi Krzysztof Ku-
bów, szef Gabinetu Politycznego 
Prezesa Rady Ministrów.

E. Drzymała/M. Mikołajewska

Te ścieżki nie tylko po-
zwolą na bezpieczne 
podróżowanie jed-
nośladami pomiędzy 
gminami powiatu  
polkowickiego, ale 
również będą zachę-
tą do aktywnego spę-
dzania czasu i odkry-
wania powiatu.

Krzysztof Nester
PRZEWODNICZĄCY 

KOMISJI ROZWOJU GOSPODARCZEGO 
I OCHRONY ŚRODOWISKA

RADY POWIATU POLKOWICKIEGO
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Bon turystyczny pomoże 
w letnich wyjazdach
Nadchodzi lato i wakacje. Warto zaplanować wypoczy-
nek z dziećmi korzystając z bonu turystycznego. Wielu 
z polkowiczan nie wykorzystało jeszcze przysługujące-
go im prawa do tej rządowej usługi, a warto to zrobić.

Bon turystyczny to forma wsparcia dla 
polskich rodzin w sytuacji osłabienia 
gospodarki przez pandemię COVID-19. 
Bon przyznawany jest rodzicom, którzy 
mieli przyznane prawo do świadczenia 
wychowawczego (tzw. 500+) lub dodat-
ku wychowawczego. Ważne jest, że takie 
świadczenia musiały być przyznane do 
2021 roku.
Bon nie istnieje fizycznie - jest to doku-
ment elektroniczny. Aby go otrzymać 
nie trzeba składać żadnych wniosków. 
Trzeba go jedynie aktywować. Aby to 
zrobić, należy zalogować się na swój pro-
fil na Platformie Usług Elektronicznych 
(PUE) ZUS na www.zus.pl. i wybrać za-
kładkę „Ogólny” po czym przejść do za-
kładki „Polski Bon Turystyczny”, a dalej 
„Mój bon”. Należy pamiętać, żeby uzu-
pełnić swój aktualny e-mail oraz numer 
telefonu komórkowego.
Bon wynosi jednorazowo 500 zł na każ-
de dziecko do 18. roku życia oraz jedno 
dodatkowe świadczenie w formie uzu-
pełnienia bonu, w wysokości 500 zł dla 
dzieci z orzeczeniem o niepełnospraw-
ności .

Za pomocą bonu można dokonać płat-
ności za usługi hotelarskie lub imprezy 
turystyczne realizowane przez przed-
siębiorcę turystycznego lub organizację 
pożytku publicznego na terenie kraju. 
- Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
turystów, Dolnośląska Organizacja 
Turystyczna za pośrednictwem por-
talu www.dolnyslask.travel.pl umożli-
wia skorzystanie z ofert turystycznych 
łączących noclegi wraz z atrakcjami, 
które dają szereg możliwości spędzenia 
czasu w ciekawy sposób – mówi Krzysz-
tof Maj, Członek Zarządu Województwa 
Dolnośląskiego. – Strona ta skupia po-
nad tysiąc różnych ofert turystycznych, 
przygotowanych na podstawie propozy-
cji dolnośląskich biur podróży, lokalnych 
przewodników, hotelarzy, restauratorów 
i innych przedstawicieli branży. Oferty 
kierowane są przede wszystkim do ro-
dzin z dziećmi, dzięki czemu można je 
zrealizować, wykorzystując bon tury-
styczny. - dodaje Maj.

DeeS

Gmina małą ojczyzną 
 
Polkowickie jednostki gminne, biblioteka, Centrum Kultury, koła go-
spodyń wiejskich, fundacje i stowarzyszenia mogą starać się o 30 
tysięcy złotych dofinansowania w ramach szóstej edycji programu 
grantowego Fundacji BGK „Moja mała Ojczyzna”. Nabór trwa do 
1 lipca.

Dla 30 najlepszych projektów przewidziano granty 
w wysokości do 30 tysięcy złotych. Celem konkur-
su jest aktywizowanie społeczności lokalnej do 
działania na rzecz budowania dobra wspólnego 
w środowisku lokalnym, zagospodarowania lo-
kalnej przestrzeni publicznej, poprawy estetyki, 
funkcjonalności lub jej modernizacji.

– Zachęcam do udziału wszelkie gminne placówki, 
stowarzyszenia i fundacje. Jest to doskonała okazja 
do zrealizowania własnych inicjatyw mieszkańców 
gminy Polkowice, którzy mają pomysł na działa-
nia na rzecz budowania wspólnego dobra w naszej 
małej ojczyźnie, jaką jest gmina Polkowice – mówi 
burmistrz Łukasz Puźniecki.

Dofinansowanie może być przeznaczone m.in. 
na poprawę lokalnej przestrzeni publicznej, 

pielęgnowanie patriotyzmu lokalnego poprzez 
upamiętnienie wydarzeń, miejsc i bohaterów hi-
storycznych – w formie np. tablicy, obelisku, izby 
pamięci, wsparcie infrastruktury placówek oświa-
towych i opiekuńczo-wychowawczych oraz zakup 
sprzętu związanego z prowadzonym projektem. Co 
ważne, organizator nie wymaga wkładu własnego.

Wśród projektów z całej Polski, jakie zyskały uzna-
nie komisji konkursowej w ubiegłym roku, znalazły 
się m.in.: tężnia solankowa, modernizacja placu za-
baw, międzypokoleniowa strefa integracyjna, no-
woczesna pracownia języka angielskiego w szkole 
podstawowej czy otwarta miejska strefa fitness.

Wnioski przyjmowane są do 1 lipca.

Aleksandra Michalska
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Wspaniały koncert Śląska
Zespół Pieśni i Tańca Śląsk wystąpił w kościele Matki Bożej Łaskawej 
i Św. Sebastiana. Publiczność mogła oklaskiwać pieśni religijne i oj-
czyźniane wykonywane na  najwyższym poziomie.

- To był wspaniały koncert – mówi Łukasz Puź-
niecki, burmistrz Polkowic. Naprawdę war-
to było przyjść tutaj do kościoła, spotkać się 
i wspólnie wysłuchać tych przepięknych pieśni 
związanych z kultem maryjnym i z historią Pol-
ski. Doskonała oprawa, wspaniałe kostiumy 
i rewelacyjne głosy wykonawców  to wszystko 
złożyło się na fantastyczną atmosferę i na kunszt 
tego koncertu.
W  koncercie zatytułowanym „Bogurodzi-
ca” wzięło udział prawie siedemdziesięciu 

wykonawców.
- Tym koncertem kończymy obchody 25-lecia ko-
ronacji obrazu Matki Bożej Łaskawej przez Jana 
Pawła II na lotnisku w Legnicy - mówi Roman 
Rozmysłowski, członek Stowarzyszenia Św. Se-
bastiana w Polkowicach – Jako stowarzyszenie 
chcieliśmy w jakiś godny sposób uczcić te uro-
czystości. I właśnie taki koncert zespołu Śląsk 
wydał nam się bardzo godnym sposobem.

Dariusz Szymacha

Finał sentymentalnej 
podróży w czasie 
Spisali wspomnienia swoje lub swoich bliskich, zredagowali je i za-
prezentowali na forum. W polkowickiej bibliotece podsumowano 
warsztaty pamiętnikopisarskie dla dorosłych pn. „Polkowice – na-
sze zdjęcia – nasze ślady”. 

- To dużo pracy i każdy starał się wykonać ją jak 
najlepiej – podsumowuje prowadzący warsztaty 
dr Jan Walczak, dziekan Wydziału Nauk Spo-
łecznych i Technicznych Uczelni Jana Wyży-
kowskiego. – Wartością projektu jest to, że jego 
uczestnicy znaleźli czas na wysłuchanie opowie-
ści z przeszłości, spisanie ich. Ale nie tylko. Dwie 
panie przygotowały wspomnienia zredagowane 
na podstawie pamiętnika Babci Genowefy. Zo-
stał odnaleziony właśnie dzięki warsztatom. Były 
one impulsem do tego, aby sięgnąć po te wyjąt-
kowe zapiski, zwłaszcza że „babcia miała dobry 
styl”. To ogromne przeżycie – dodaje. 

- Mama całe życie pisała pamiętniki – opowiada 
Aleksandra Szymkowska-Padniewska. –Moja 
córka podjęła się spisania ich. Na razie przepisa-
ła mały zeszycik, tak zwany czarny notesik. 

Efektem pracy Elżbiety Szymkowiak są wojen-
ne wspomnienia jej nieżyjącego ojca Bronisława 
Huzarskiego.   

- Tata przeszedł szlak bojowy od Lenino do Ber-
lina i w domu dużo się o tym mówiło – wyznaje 

pani Elżbieta. – Teraz, z pomocą brata, spisałam 
to wszystko, co zapamiętaliśmy, bo zawsze chcia-
łam uczcić pamięć taty. Był dobrym człowiekiem. 
No i jest dokument. Gdyby nie warsztaty, to te 
wspomnienia zostałyby tylko w naszej pamięci 
– dodaje. 

Pomysł przeprowadzenia warsztatów literackich 
został wyłoniony w „Targach inicjatyw”- konkur-
sie na działania inicjowane przez społeczność 
lokalną, w tym wypadku – przez Polkowicki 
Uniwersytet Trzeciego Wieku. 

ULK

Dla miłośników prozy i poezji 
Polkowicka biblioteka zaprasza miłośników literatury na cykliczne 
spotkania Dyskusyjnego Klubu Książki oraz klubu poetyckiego. 

– Dyskusyjny Klub Książki tworzą czytelnicy 
w różnym wieku, których łączy pasja czytania 
i poznawania nowych utworów literackich – 
przypominają pracownicy Miejsko-Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Polkowicach. – Klu-
bowicze spotykają się raz w miesiącu, dys-
kutują o wybranej książce, którą wcześniej 

przeczytali. Serdecznie zapraszamy.
Najbliższe spotkanie DKK zaplanowano na 
28 czerwca.
Z kolei 17 czerwca w bibliotece spotkają się 
miłośnicy poezji. Kolejnym tematem będzie 
motyw wody w poezji.

ULK
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ROZRYWKA
KRZYŻÓWKA

REBUS

ROZWIĄŻ REBUS
RUCH BIAŁYCH

TWÓJ RUCH

1...We2
2He2 Sg3
3Kh2 Se2

1.  Wbijany na plaży

6. Szaleniec, wariatuńcio

10. Amsterdamski klub piłkarski

11. Pobierany w szatni

12. Okazały kościół

13. Okrągła w cyrku

14. Zarośnięty i potargany

15. Ilustracyjka

16.  Szwedzki port

19. Miasto w woj. 
Warmińsko-Mazurskim

23. Kraj w Ameryce Środkowej

26. Oficer z „wężykiem”

27. Choroba gardła

28. Dekoracja, cacko

29. Przejazd przez dany kraj

30. Omasta

33. Defensywa

37. Efektowna budowla

40. Elektryczna, wiatrowa, wodna

41. Zaparzana w imbryku

42. Ptak drapieżny

43. Bzdura

44. Płacone od lokat

45. Amerykańska dyrygent-
ka i skrzypaczka

46. Minerał z grupy siarczków

47. Imię Duncan 

1. Wydłużał mu się nos
2. Święty miesiąc w islamie
3. Odmiana
4. Polecenia
5. Prawo do wyłącznego ko-

rzystania z wynalazku
6. Rodzaj kilofa
7. Dawniej: zakole, łuk
8. Przewożone przez ciężarówki
9. Stolica Eswatini
17.  Carlos, gitarzysta
18. Ścieranie podłoża skalnego 

przez luźny materiał skalny
20. Główny plac miasta
21. Tarcza Achillesa
22. Imię żeńskie
23. Szlam, bagnisko

24. Przewodzi
25. Imię Mehty, dyrygenta
30. Wyspiarski konty-

nent z Australią
31. Ubojnia
32.  Część, element
34. Potrafi zaparzyć kawę
35. Klasztor wraz z posiadłościami
36.  Jeden z aminokwasów
37.  Wiatr lub auto
38. Imię męskie
39. Napisał ich Reymont

Autorem krzyżówki jest Dariusz Szymacha.

Zadanie przygotował- zawodnik KS Górnik Polkowice Kacper Werner

POZIOMO

PIONOWO
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Współpraca daje efekty
Okazały puchar, srebrne medale i mnóstwo dobrego humoru. Tak młode koszykarki i ich trenerzy zakończyli sezon 2021/2022. W fina-
łowym meczu w Gdańsku uległy co prawda drużynie z Poznania, jednak ani umiejętnościami, ani wolą walki nie ustępowały rywalkom. 

– Dla mnie to jest naprawdę ogromny suk-
ces – mówi Dominika Puzio, kapitan koszy-
karek MKS Polkowice. – Sam mecz w finale 
mistrzostw Polski jest wielkim osiągnięciem 
– dodaje zawodniczka. 
Z wyniku swoich podopiecznych zadowolony 
jest także trener Sebastian Rudnicki. Szko-
leniowiec podkreśla, że MKS nie pojawił się 
w grupie najlepszych klubów w Polsce znikąd. 
– Od wielu lat MKS Polkowice zdobywał rok-
rocznie pierwsze miejsca na Dolnym Śląsku. 
Graliśmy już w  ćwierćfinałach mistrzostw 
Polski, ale do tej pory zawsze brakowało ja-
kiegoś niedużego elementu, żeby awansować 
do finału – mówi trener Rudnicki. 
Tegoroczny sukces zbiegł się z przyjściem do 
Polkowic Edyty Koryzny, asystentki trenera 
Rudnickiego oraz koordynatorki Akademii 
Koszykówki MKS Polkowice. 
– Wierzę w to, że szkoląc nowoczesnymi me-
todami, w oparciu o wiedzę i doświadczenie, 
będziemy zespołem na tyle dobrze przygoto-
wanym do kolejnych sezonów, że wynik obro-
ni się sam – uważa Edyta Koryzna. 
Oboje trenerzy podkreślają, że proces szko-
lenia młodzieży, a tym samym wysokie wy-
niki, nie byłyby możliwe gdyby nie wsparcie 
samorządu. 
– Dzięki temu nie martwimy się o odpowied-
ni komfort treningów, o organizację turnie-
jów czy wyjazdów. To ważne, bo dzięki temu 

możemy się skupić na poświęcenie czasu 
dziewczynom, na samych treningach, na przy-
gotowaniach do kolejnych meczów – wylicza 
Sebastian Rudnicki.
Obecny na spotkaniu z medalistkami bur-
mistrz Polkowic Łukasz Puźniecki zwrócił 
uwagę, że sport dzieci i młodzieży jest dla 
niego bardzo istotny. 
– Dlatego w tej kadencji kierujemy do mło-
dzieży ofertę, która zapewnia im nie tylko roz-
wój fizyczny, ale także osobisty – powiedział 
podczas spotkania włodarz miasta.
Gratulując młodym koszykarkom i ich trene-
rom historycznego wyniku, nie ukrywał rado-
ści ze spotkania. 
– Jestem dumny, że nasze dziewczęta przy-
wiozły do Polkowic wicemistrzostwo Polski. 
Oznacza to, że wykonana praca przyniosła 
efekty. Dlatego dziękując zawodniczkom, gra-
tuluję także sztabowi trenerskiemu. Deklaruję 
jednocześnie, że w dalszym ciągu będziemy 
wspierać polkowicką koszykówkę, zarówno tę 
dla dorosłych jak i tę młodzieżową – zapewnił 
burmistrz Polkowic.
W spotkaniu w polkowickim ratuszu wzięli 
także udział Kornelia Bajus, asystentka tre-
nera Rudnickiego, Ewa Kowalik, zastępca 
burmistrza Polkowic ds. społecznych, oraz 
Robert Drobina, radny rady miejskiej.

Roman Tomczak

Musimy szybko zbudować zespół, który będzie godnie reprezentował barwy 
Górnika w 2. lidze – mówi trener piłkarzy Górnika Polkowice Szymon Szydełko.

Zapraszamy na wywiad ze szkoleniowcem Zielono-Czarnych. 

Za nami sezon w rozgryw-
kach Fortuna 1 Ligi. Po 
rundzie jesiennej podjąłeś 
się trudnego zadania – ra-
towania 1. ligi dla Górnika. 
Co pomyślałeś, kiedy za-
dzwonił do ciebie prezes? 

Nie ukrywam, że ucieszył mnie ten 
telefon. Potraktowałem to, jako doce-
nienie mojej wcześniejszej pracy. Że 
potrafię wyciągnąć drużynę z bardzo 
trudnej sytuacji. Z momentu, w któ-
rym zespół jest rozbity mentalnie 
i piłkarsko. Było to niewątpliwie do-
cenienie mojego warsztatu. Bardzo 
chciałem pracować w tym regionie 
Polski. To jest bardzo mocne miejsce 
dla piłki nożnej. Zawsze dużo się tu 
dzieje piłkarsko, nie tak jak na Pod-
karpaciu. Ostatnie lata nie były tam 
tak kolorowe. Było w tym dużo pozy-
tywów. Patrzyłem na sytuację Gór-
nika. Wiedziałem, że będzie jeszcze 
trudniej utrzymać się niż Hutnikowi 
Kraków. Chciałem jednak podjąć 
rękawicę i walczyć o utrzymanie do 
samego końca. Widziałem w  tym 
wszystkim nadzieję i możliwość. 

Sytuacja Górnika nie 
była najlepsza. Jakie były 
twoje pierwsze decyzje. 

Jeszcze przed przyjazdem do Polko-
wic rozmawiałem z prezesem, bo dość 
długo trwała ta selekcja. Oglądałem 

jesienne mecze Górnika, miałem już 
w głowie jakiś obraz zespołu. W jaki 
sposób postawić drużynę na nogi. Co 
zrobić, żeby wkomponować zespół 
w realia 1 ligi. Mieliśmy jakiś zarys, 
wiedzieliśmy kogo szukamy. Pozna-
łem sztab szkoleniowy, z którym mia-
łem pracować i rozdzielić obowiązki.

Ostatnio prowadziłeś 
Hutnika Kraków, nie 
bałeś się, że w tym se-
zonie mogą spaść dwa 
zespoły, których byłeś 
trenerem. Nie siedziało to 
gdzieś w twojej głowie? 

Hutnik, szczerze mówiąc, sam sobie 
strzelił w kolano. Chciałem tam do-
konać wzmocnień, ale władze klubu 
zdecydowały, że będą grali pod Pro 
junior system. Transfery też nie były 
udane. Nie sprowadzono takich za-
wodników, których bym chciał. Nie 
miałem na to wpływu. To była decy-
zja klubu. Jak czas pokazał, to się nie 
obroniło. Od samego początku byłem 
temu przeciwny. Znałem realia piłki. 
Dokonałem kilku wzmocnień, ale 
później zostałem odsunięty od trans-
ferów. Po moim odejściu już nie zasta-
nawiałem się, jakie będą losy Hutnika. 
W  Polkowicach również chciałem 
podjąć rękawicę. Te dwie drużyny 
spadły, z tym się trzeba zgodzić. Ktoś 
kto się będzie bardzo doszukiwał, 
to przypisze mi dwa spadki. To były 

jednak zespoły w trudnej sytuacji. Tu 
również nie miałem zbyt dużego wpły-
wu. Obejmując zespół po 20 kolejkach 
wiedziałem, że może nam zabraknąć 
punktów, szczególnie że wiosną nie 
graliśmy wielu spotkań na własnym 
boisku. 

Pomimo roszad w kadrze 
Górnika nie udało się 
zrealizować celu, czyli 
utrzymać zespół na za-
pleczu ekstraklasy. Czy 
kadra była silniejsza od tej 
z rundy jesiennej? Do Po-
lkowic przyszło 6 nowych 
graczy, odeszło 4. W su-
mie kadra liczyła blisko 
30 zawodników. To dużo. 

Trudno mi to oceniać, nie ja byłem 
trenerem w rundzie jesiennej. To była 
zupełnie inna drużyna. Tacy zawodni-
cy jak Michał Bojdys czy Abdallah Ha-
fez, Damian Makuch, Antoni Kozubal 
pokazali się z dobrej strony. Poprawili 
jakość naszego grania. Zmieniliśmy 
oblicze gry. Zespół dostosował się do 
realiów tej ligi. Nie jest to łatwa rzecz. 
To też nam dawało punkty. Uważam, 
że jesienią ten futbol był zbyt ryzy-
kowny. Był to główny powód braku 
zwycięstw. Wiosną zespół grał na 
wynik. Były cztery zwycięstwa, a nie 
jedno. Jeżeli chodzi o kadrę, to muszę 
przyznać, że była ona bardzo szeroka. 
Jak się robi zmiany w zimie to ciężko 

jest rozwiązać kontrakty. Każde roz-
wiązanie umowy wiąże się z odszko-
dowaniem. To już lepiej było takiego 
zawodnika pozostawić do końca sezo-
nu. To nie byli źli zawodnicy, tylko nie 
pasowali do układanki. 

Graliście systemem „piąt-
ka w defensywie”. Czy to 
się sprawdziło? Chyba 
zabrakło egzekutorów.
 
Nie ukrywam, że zabrakło. Hafez po-
winien mieć kilka bramek. Nie miał 
szczęścia. Jak pokazał ostatni mecz 
z Miedzią Legnica, podszedł do rzu-
tu wolnego. Uderzył bardzo dobrze, 
ale piłka trafiła w poprzeczkę. Zabra-
kło goli zawodników ze środka pola. 
Bramki zdobywali wahadłowi czy 
obrońcy. 

Fortuna 1. Liga to już histo-
ria. Przed nami 2. liga. Zo-
stajesz w klubie i będziesz 
budował nowy zespół. 

Pracujemy mocno nad tym, żeby 
dokonać zmian. Pozyskać dobrych 
zawodników. Mam nadzieję, że już 
za chwilę będziemy kontraktować 
pierwszych graczy, żeby nie zostać 
na lodzie. Nie jestem zwolennikiem 
długiego czekania, bo coś trafimy. 
To jest zbyt duże ryzyko. Powinni-
śmy zrobić kilka znaczących transfe-
rów już teraz. Również w końcówce 

okienka transferowego można trafić 
na ciekawego gracza. 
Skończyliśmy ligę a już zaraz rusza 
nowy sezon. Na pewno będą skrócone 
urlopy. Na początek musimy szybko 
zbudować zespół, który będzie god-
nie reprezentował barwy Górnika w 2. 
lidze. Żeby mówić o jakiś szczytnych 
celach, jakim jest awans na zaplecze 
ekstraklasy, trzeba być firmą, która 
może sobie grymasić na rynku trans-
ferowym. Mieć bardzo mocną kadrę 
i  nie patrzeć na kogokolwiek, być 
mocnym na rynku transferowym. My 
musimy się skupić na budowie dobre-
go zespołu i sumiennej pracy. Starać 
się grać o zwycięstwo w każdym me-
czu, co pozwoliłoby nam załapać się 
do pierwszej szóstki. 

Z  trenerem Szymonem Szydełko 
rozmawiał Jan Wierzbicki/Górnik 
Polkowice
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Uliczne granie
Dwaj przyjaciele z boiska. Tak można określić tych dwóch panów, którzy od kilku lat organizu-
ją z powodzeniem turniej koszykówki ulicznej - Streetball. Tomasz Szulc i Robert Drobina stwo-
rzyli super imprezę, która z roku na rok cieszy się coraz większą popularnością wśród miłośni-
ków koszykówki. O przygotowaniach do tegorocznego turnieju, a także o początkach tej im-
prezy rozmawia z organizatorami Ryszard Flisiewicz.

Byłeś prekursorem Streetbal-
la w Polkowicach, jak to się 
zaczęło? Skąd taki pomysł?

Tomasz Szulc - W  2013 roku, pracując 
w Miejskim Klubie Sportowym Polkowice, 
wraz z trenerem Arkadiuszem Rusinem zor-
ganizowaliśmy turniej Streetballa na parkingu 
przy Szkole Podstawowej nr 2 w Polkowicach. 
W 2014 roku zostałem zwolniony z klubu 
i postanowiłem wziąć sprawy w swoje ręce. 
Umówiłem się na spotkanie z Markiem Bara-
nieckim – franczyzobiorcą McDonald’s Pol-
ska i Łukaszem Kubickim – koordynatorem 
restauracji, i tak zaczęła się nasza współpraca. 
Znałem się już wtedy z Robertem Drobiną, 
którego również poprosiłem o pomoc w po-
szukiwaniu innych sponsorów. Podzieliliśmy 
zadania między sobą, kto za co jest odpowie-
dzialny i wystartowaliśmy z pierwszą edycją. 

Z polkowicką koszyków-
ką jesteś związany od lat, 
a więc ten turniej to dla cie-
bie sama przyjemność?

Robert Drobina - Z polkowicką koszykówką 
jestem związany od kilkunastu lat ( zawodowo, 
nawet zasiadałem w zarządzie MKS Polkowice 
) - tak więc organizacja turnieju koszykówki 
ulicznej 3x3 jest dla mnie przyjemnością,  
i zarazem promocją koszykówki w  naszym 
mieście ,, Sercu Zagłębia Miedziowego „.

Impreza z roku na rok nabiera 
tempa. Były takie edycje, że 
w turnieju brało udział blisko 60 
drużyn. Tak więc można śmia-
ło powiedzieć, że polkowicki 
Streetball jest znaną imprezą. 

T. Sz. - Z roku na rok frekwencja drużyn 
i uczestników rośnie. Mogę śmiało powiedzieć, 
że zapracowaliśmy sobie na szacunek i mar-
kę wśród drużyn, które wybierają nasz turniej 
spośród wielu innych, które odbywają się 
w danym dniu. Frekwencja nakręcała nas do 
stawiania sobie coraz większych celów organi-
zacyjnych, m.in. poprzez zwiększanie nagród 
rzeczowych czy finansowych. Pamiętam jeden 
z turniejów, gdzie mieliśmy na liście blisko 60 

drużyn, a wrocławski Streetball przyciągnął 
w okolicach 70 drużyn. To pokazuje, że dru-
żyny bardzo chętnie przyjeżdżają do Polkowic.

Jak dużo pracy wyma-
ga zorganizowanie takiej 
imprezy? Ile czasu się do 
niej przygotowujecie?

R.D. - Przygotowania do turnieju rozpoczyna-
my zawsze  rok wcześniej ( listopad roku po-
przedzającego), a kończymy w czerwcu, czyli 
trochę to trwa . Od trzech lat nieco inaczej to 
wygląda, gdyż od 2018 roku piastuję mandat 
radnego Rady Miejskiej w Polkowicach i je-
dynie służę pomocą, wiedzą, którą posiadam 
z organizacji poprzednich turniejów. Nie je-
stem już współorganizatorem, tylko wspoma-
gam organizatorów.

W dobie kryzysu gospo-
darczego chyba nie jest ła-
two pozyskać sponsorów, 
żeby wyłożyli pieniądze?

T.Sz. - Wielki ukłon dla pana Marka Bara-
nieckiego, który od wielu lat jest głównym 
sponsorem turnieju oraz dla gminy Polkowi-
ce, bez której turniej również by się nie odbył. 
Największe gratulacje dla firm, które wspie-
rają turniej od samego początku. Bez nich nie 
byłoby sześciu edycji jednego z największych 
turniejów Streetballa na Dolnym Śląsku. 

Czego spodziewasz się w tym 
roku? Czy już wiadomo, ilu 
wystąpi zawodników i czy wśród 
nich są jakieś znane nazwiska 
środowiska koszykarskiego?

 R.D. -  Po dwóch latach przerwy spowodowa-
nej pandemią organizatorzy wznowili kolejną 
edycję Turnieju McDonald’s Streetball CUP , 
ale jak to się teraz przełoży na liczebność dru-
żyn ( zgłoszeń ) zobaczymy. Ocenimy to po  
zamknięciu listy zgłoszeń. Może po dwóch la-
tach pandemii będziemy musieli ponownie od-
budowywać pozycję , rangę turnieju. Czy będą 
jakieś znane nazwiska koszykarzy, czy osób ze 
środowiska koszykarskiego? Rozmawiamy 
z kilkoma osobami, ale co z tego wyniknie ? 

Zobaczymy, chcielibyśmy uatrakcyjnić turniej 
nie tylko, jako osoby wspomagające, ale i sami 
organizatorzy życzyliby sobie tego, żeby nasi 
mieszkańcy, młodzież, dzieci mogli z kimś 
znanym ze środowiska koszykarskiego na 
turnieju się spotkać , zrobić wspólne zdjęcie 
czy porozmawiać.

W tym roku honorowy patronat 
nad turniejem objął burmistrz 
Polkowic Łukasz Puźniecki. 
To chyba duże wyróżnienie?

T.Sz. - Burmistrz Polkowic Łukasz Puźniecki 
jest miłośnikiem sportu, więc po raz kolejny 
objął honorowym patronatem turniej wraz ze 
starostą polkowickim Kamilem Ciupakiem. 
Liczymy również na polkowickich samo-
rządowców, którzy wystawią swoją drużynę  
i powalczą o zwycięstwo. 

Organizacyjnie jesteście już 
przygotowani na sto procent?

R.D. - Organizatorzy są już na ostatniej prostej 
w temacie dopinania wszelkich formalności, 
a ja jako osoba wspomagająca, zawsze lubiąca 
angażować się w takie eventy, jestem do dys-
pozycji organizatorów .

Możesz zdradzić, jakie 
nagrody czekają w tym 
roku dla najlepszych?

T.Sz. - Dla każdego uczestnika przygotowany 
zostanie przez organizatora pakiet startowy, 
a najlepsze drużyny otrzymają nagrody rze-
czowe. Nie zabraknie oczywiście zaproszeń do 
restauracji „Pod złotymi łukami”. Dla drużyn 
w kategorii OPEN MĘŻCZYZN przewidzia-
ne są nagrody finansowe. Zwycięzca szóstej 
edycji turnieju otrzyma czek na 2000 złotych, 
za drugie miejsce 800 złotych, a za trzecie 400 
złotych. 

Tegoroczny Streetball już 
za kilka dni. Jakiej imprezy 
się spodziewasz? Czy coś cię 
może jeszcze zaskoczyć?  

T.Sz. - Trzymamy kciuki za pogodę, ponie-
waż jak sama nazwa wskazuje – Streetball 
- to turniej, który powinien odbywać się na 
ulicy. Oczywiście w przypadku braku pogody 
turniej rozegrany zostanie w hali Szkoły Pod-
stawowej nr 3 w Polkowicach (ul. Kominka). 
Czy coś może zaskoczyć? Mam nadzieję, że 
frekwencja, która będzie największa ze wszyst-
kich edycji. Zapraszam do wspólnej zabawy 
i wyjścia z domów.

To jakie jest tegoroczne ma-
rzenie organizatorów turnieju 
Streetballa w Polkowicach?

R.D. -  Dopięcie wszystkiego na ostatni guzik, 
jak najwięcej uatrakcyjnić turniej (pozyskanie 
też drużyn przez różnego rodzaju social me-
dia) i co najważniejsze, żeby wszyscy bawili 
się dobrze i bez urazów zakończyli udział 
w turnieju. 

SPORT Piłka nożna – młodzieżowa

Miniony weekend obfitował w mecze ligowe Akademii 
Piłkarskiej Górnika Polkowice.
Dobiegły końca rozgrywki Ligi Makroregionalnej Junio-
rów Starszych. Zespół Górnika zakończył rywalizacje na 
wysokim 4. miejscu. 
U19 Liga Makroregionalna Juniorów Starszych 
Górnik Polkowice – Miedz Legnica 0:4
U17 Liga Wojewódzka Juniorów Młodszych 
Górnik Polkowice- WKS Śląsk Wrocław 2:2 (0:1)
Bramki dla Górnika: Wołoszyn 2
U15 Liga Wojewódzka Trampkarzy 
Górnik Polkowice- Iskra Kochlice 3:4
Bramki dla Górnika: Łukasik 3
U13 Liga Wojewódzka Młodzików 
Górnik Polkowice – FA Bolesławiec 8:0
Bramki: Karol Mańka 3, Oliwier Szydełko, Piotr Puniach, 
Jakub Malinowski, Marcel Mazij, Wojtek Konieczny
U12 Liga Okręgowa Młodzików 
Konfeks Legnica – Górnik Polkowice  4:2
Bramki: Piotr Bochen, Błażej Depta

Lekkoatletyka

Podczas Mistrzostw Województwa Lubuskiego U18 i U20, 
podwójne zwycięstwo i rekordy życiowe wywalczyła Julia 
Drzyzga zawodniczka LKS Polkowice. Julia w pchnięciu 
kulą uzyskała wynik 12,25m, a w rzucie dyskiem 34,76m. 
Małgorzata Wróbel zajęła drugie miejsce w pchnięciu 
kulą – 12,03m, rekord życiowy i czwarte miejsce w rzucie 
dyskiem – 31,50m. 
W Toruniu odbyły się 30 Mistrzostwa Polski Masters 
w wielobojach lekkoatletycznych. Złoty medal w pięcio-
boju rzutowym (kula, dysk, młot , oszczep i ciężarek ) zdo-
był Zbigniew Tłuszcz a Barbara Gadzińska w pięcioboju 
klasycznym ( 100m, dal, oszczep, dysk, 800m ) wywalczyła 
srebrny medal.

Szachy

Intensywnie spędzili miniony weekend zawodnicy sekcji 
szachowej Górnika Polkowice. Najwięcej szachistów Gór-
nika zaprezentowało się w Turnieju Szachowym z Okazji 
Dnia Hutnika o Puchar Prezesa Zarządu KGHM, rozegra-
nym w Legnicy. W Klasyfikacji do lat 12 Maksym Wajs był 
28, a Karolina Poręba 29. Pozostali nasi zawodnicy rywa-
lizowali w swoich kategoriach w zależności od rankingu 
zdobywając następujące lokaty: Michał Wojtanowski 7, 
Kacper Werner 12, Hadrian Bucyk 18. 
Z kolei w Sulechowie w Otwartych Mistrzostwach Junio-
rów woj. lubuskiego – Grupa B – dzieci 11-12 lat Marcel 
Misiek stanął na drugim stopniu podium.
W Świdnicy rozegrano Mistrzostwa Dolnego Śląska Ju-
niorów w Szachach Klasycznych. Najlepiej z ekipy Górnika 
spisał Kacper Werner, który w kategorii C-18 był czwarty. 
Inny z polkowickich graczy Michał Wojtanowski uplaso-
wał się na miejscu 9. W kategorii C-12 Marcel Misiek zajął 
15. miejsce. Podczas XII Turnieju Szachowego o Puchar 
Firmy EL-BUD – II Grand Prix Wielkopolski w Szachach 
Szybkich, Hadrian Bucyk zajął 64. miejsce. 

Podnoszenie ciężarów

Swój debiut na międzynarodowym pomoście wśród senio-
rów zaliczył wychowanek KPC Górnik Polkowice Jakub 
Michalski. Jakub został 10. zawodnikiem Europy z wyni-
kiem 330 kg w dwuboju w kategorii wagowej do 96 kg.
We Wrocławiu odbyły się eliminacje do Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży. W zawodach tych wystartowali 
Tomasz Żełem i Remigiusz Hanula. Obaj zajęli pierwsze 
miejsca w swoich kategoriach wagowych poprawiając re-
kordy życiowe. Mogą też być pewni startu na Olimpiadzie 
Młodzieży do lat 17. Tomasz Żełem – 181 kg w dwuboju 
(85+96), Remigiusz Hanula – 171 kg w dwuboju (75+96).

TOMASZ SZULC
ORGANIZATOR

ROBERT DROBINA
ORGANIZATOR

SP
O

R
T 

TE
LE

G
R

A
M

 *
 S

PO
R

T 
TE

LE
G

R
A

M
 *

 S
PO

R
T 

TE
LE

G
R

A
M

 *
 S

PO
R

T 
TE

LE
G

R
A

M
 *

 S
PO

R
T 

TE
LE

G
R

A
M

 *
 S

PO
R

T 
TE

LE
G

R
A

M
 *


